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Vážení čtenáři,
po měsíční pauze tu máme na závěr 
prázdnin nové číslo Blovických novin. 
Úvodní strana je věnována pozvání na 
chystané Městské slavnosti, které v na-
šem městě probíhají tradičně u příležitosti 
posvícení. Podrob-
ný program slavnos-
tí přinášíme na stra-
ně 6. Rád bych vás  
v této souvislosti 
informoval, že první 
zářijový den bude 
v Lidovém domě 
zahájena výstava 
k historii židovské 
obce v Blovicích připravená městem 
Blovice ve spolupráci s Muzeem jižního 
Plzeňska, p. o. Tato výstava bude spojená 
s přednáškou Dr. Freda Chvátala, která 
se uskuteční právě v pátek 10. 9. jako 
součást slavností. Nově jsme na zákla-
dě požadavků příznivců dechové hudby, 
zařadili na nedělní odpoledne vystoupení 
jihočeské Šumavanky. Součástí slavnosti 
jsou i doprovodné akce ve spádových ob-
cích Vlčice a Hradišťská Lhotka. Srdečně 
vás všechny na připravený program zvu. 
V sokolovně bude postaven nový velký 
stan, pod který se v případě nepřízně po-
časí vejde mnoho z příchozích. 
V čísle se dále dočtete o novinkách v sek-
ci Zprávy z radnice. Jsem velmi rád, že 
skoro po dvou letech bylo možné usku-
tečnit přivítání našich nejmenších občanů 
města. I přesto, že prostředí bylo oproti 
předešlým letům netradiční, myslím, že 
jsme si to všichni užili. Více se dočtete 
a fotografie prohlédnete na straně 7. 
V několika článcích se nám připomenou 
blovičtí hasiči, kteří vás budou informovat 
zejména o jejich činnosti při odstraňování 
škod po červencových bouřích a deštích. 
Se svým tradičním příspěvkem seznámí 
čtenáře místní Sokol. Zkrátka, je toho ke 
čtení opět dost.
Příští středu je 1. září a do škol se tak vra-
cí všichni žáci mateřské školy, základní 
školy a také gymnázia. Chtěl bych všem, 
ale zejména prvňáčkům, popřát, ať se 
vám ve škole líbí, ať si ze svého studia 
odnesete co nejvíce vědomostí a zážitků. 
A určitě nám všem, ať výuka probíhá již 
jen prezenční formou. 

Přeji krásný zbytek léta.

S úctou Bc. Robert Zelenka, 
starosta města

ÚVODNÍ SLOVO
POSILUJEME SBĚR TŘÍDĚNÉHO ODPADU
Město Blovice nadále posiluje sběr tříděného odpadu na svém území. Na základě podnětů 
občanů byl posílen sběr v Hradišťské Lhotce novým sběrným místem. Posílení se dočká i Hra-
dišťský Újezd větší nádobou na plasty. Některá sběrná místa v Blovicích byla vylepšena vytvo-
řením zámkové dlažby – na Dubí, vedle prodejny Penny apod. Některé nádoby jsou poškozeny, 
popř. bez víka, tyto věci byly u svozové firmy již reklamovány. Upozorňujeme, že velkoobjemové 
plasty a kartony patří do sběrného dvora. Takové odpady zbytečně zahlcují nádoby po Blovicích 
a vytváří se skládky vedle nádob, které musí pracovní četa sklízet i několikrát týdně.
Nadále sbíráme podněty na posílení systému tříděného odpadu, popř. změnu umístění nádob.
Děkujeme, že třídíte odpad, má to smysl!

Zprávy z radnice

80 LET OD ÚMRTÍ FRANTIŠKA RAUŠARA
Dne 9. srpna 2021 jsme si na blovickém hřbi-
tově uctili památku výrazné osobnosti kultur-
ního a společenského života našeho města – 
Františka Raušara, zakladatele muzea v Blo-
vicích a dlouholetého ředitele blovické školy, 
který zemřel 9. srpna 1941. Více se o Františ-
kovi Raušarovi dočtete v tomto vydání Blovic-
kých novin popř. na webu města.

PROGRAM PODPORY SPOLKŮ 2021 
ROZDĚLEN
Rada města Blovice schválila 28. června roz-
dělení příspěvků v rámci Programu podpory 
spolků a neziskových organizací za rok 2021. 
Celkově byla 18 žadateli požadována podpora 
ve výši 1.070.998 Kč na 66 aktivit či projektů. 
Byla rozdělena podpora v části I. (jednorázové 
akce) ve výši 126.000 Kč a v části II. (celoroční 
aktivity) 424.000 Kč, celkem tedy 550 tisíc Kč. 
Všichni příjemci obdrží minimálně stejnou, 
ve většině případů spíše vyšší podporu, než 
v loňském roce. Mezi kluby s největší pod-
porou patří SK INTER Blovice a TJ SOKOL 
Blovice.

UZAVŘENÍ POLNÍ CESTY U VLČIC
Upozorňujeme veřejnost, že je do odvolání 
uzavřena polní cesta mezi Vlčicemi a Novou 
Hutí, a to z důvodu pokračující výstavby nové 
asfaltové komunikace C1 spojující Vlčice 
a silnici od Poplužní ulice. Akci provádí Státní 
pozemkový úřad ve spolupráci se zhotovitel-
skou firmou Silnice Klatovy a. s.
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ZÁKAZ VSTUPU DO LESŮ
Do odvolání byl vyhlášen přísný zákaz vstupu do městských lesů 
v místě polomů v oblasti Dubí, Španělska, Hradišťské Lhotky a Ro-
haté. V důsledku červencové větrné smršti je zde velké množství 
popadaných porostů a jiné hrozí spadnutím. Škody odhadujeme 
v objemu tisíce kubíků dřevní hmoty na ploše několika hektarů. 
V těchto lokalitách se pohybuje těžká technika, která dřevo po-
stupně zpracovává. Jako první se dočkal les u Hradišťské Lhotky, 
kde byly škody zdaleka největší. Zákaz vstupu kontroluje městská 
policie. 

POMOC OBĚTEM TORNÁDA NA MORAVĚ
Rada města Blovice rozhodla 28. 6., že město Blovice poskytne každé 
z nejpostiženějších čtyř obcí Jihomoravského kraje finanční dar ve výši 
20 tisíc Kč.
Dále přinášíme možné způsoby pomoci obětem ničivého tornáda:
Veřejnou sbírku na pomoc lidem ze zasažených oblastí vypsala Na-
dace Via. Sbírku na pomoc zasaženým lidem a obcím organizuje také 
Nadační fond pomoci. Sbírku na pomoc obětem a řešení pustošivých 
následků tornáda vyhlásil Člověk v tísni. Finančně pomoci mohou lidé 
také prostřednictvím Diecézní charity Brno. Dary lze směřovat na účet 
4211325188/6800 s variabilním symbolem 2002. Alternativně lze poslat 
také dárcovskou SMS ve tvaru DMS DCHB 30, 60 nebo 90 v závis-
losti na tom, jakou částku lidé chtějí přispět, na číslo 87 777. Finanční 
pomoc organizuje také nadace ADRA, dary je možné poslat na účet 
66888866/0300 s variabilním symbolem 390. Konto pomoci zřídil také 
Český červený kříž. Dary je možné poslat na účet 333999/2700 s vari-
abilním symbolem 2101.
Jednotlivé obce zřídily pro pomoc postiženým občanům transparentní 
účty, na které je možno zasílat finanční výpomoc. Informace a čísla 
transparentních účtů viz odkazy: https://hrusky.cz/, https://www.mn-
ves.cz/, https://www.luziceuhodonina.cz/, https://www.mikulcice.cz/
Přispět lze také přímo na účty postižených obcí:
Obec Hrušky – číslo účtu: 4420651/0100, Městys Moravská Nová Ves – 
číslo účtu: 1382079379/0800, Obec Lužice – číslo účtu: 27125671/0100
Obec Mikulčice – číslo účtu: 111084083/0300

HOSPODAŘENÍ MĚSTA ZA PRVNÍ POLOLETÍ
Město Blovice za první pololetí letošního roku vykázalo příjmy ve výši 
56.714 tis. Kč. Z toho největší podíl mají daně včetně poplatků v hodnotě 
38.525 tis. Kč. Výdaje činily za stejné období 49.219 tis. Kč, z toho největ-
ší část tvoří provozní výdaje v sumě 42.462 tis. Kč. 
Investiční výdaje byly realizovány zatím ve výši 
6.757 tis. Kč. Saldo plnění rozpočtu bylo kladné ve 
výši +7,494 mil. Kč. K prvnímu pololetí byl splacen 
bankovní úvěr, město Blovice je v této chvíli bez 
dluhů. Za stejné období roku vytvořilo město klad-
ný hospodářský výsledek ve výši +11.062 tis. Kč. 
V oblasti bytového hospodářství byl výsledek rov-
něž kladný, a to +563 tis. Kč.

LÁVKY PŘES JIŘÍKOVSKÝ POTOK
Letošní přívalové deště a následné povodně poškodily letité lávky 
přes Jiříkovský potok u bikeparku a u soutoku s řekou Úslavou. 
Lávky jsou stále funkční, jejich životnost je však naplněna. Upo-
zorňujeme občany, že pohyb na lávkách je na vlastní nebezpečí. 
Chodci a cyklisté jsou upozorněni na tuto skutečnost varovnou 
cedulí. V této věci jsme oslovili odborného projektanta, aby vypro-
jektoval zcela nové bezpečné lávky. Projekt bude poté projednán 
se všemi orgány státní správy. Pokud půjde vše podle plánu, nové 
lávky by mohly překlenout Jiříkovský potok v příštím roce.

PONIČENÉ KOMUNIKACE SE DOČKAJÍ OBNOVY
Město Blovice v současné době řeší obnovu polních cest poničených 
červencovými přívalovými dešti. Jedná se o komunikace na Rohatou, 
v Hladomří, Staré Huti, začátek panelky a další. Na těchto akcích spolu-
pracujeme s místními stavebními firmami. Jedná se o opravu povrchu, 
příkopů a propustků. První opravy se dočkala cesta od viaduktu na Ro-
hatou, kde máme již hotový úsek obnovené komunikace. Omlouváme se 
za dočasná omezení.
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HLEDÁ SE OBSLUHA SBĚRNÉHO DVORA
Společnost Západočeské komunální služby a. s. hledá z důvodu ne-
moci zástup za obsluhu sběrného dvora v Blovicích, pracovní poměr 
nebo DPP na dobu určitou cca 2–3 měsíce. Vhodné pro důchod-
ce nebo jako brigáda pro studenty. Informace na telefonním čísle 
739 682 500 (p. Votavová).

PODĚKOVÁNÍ HASIČŮM
Dne 24. června navštívil blovické hasiče pan Valíček, chtěl poděkovat 
družstvu, které zasahovalo u vážné dopravní nehody u Chocenické Lho-
ty. V jednom z havarovaných vozů byla maminka pana Valíčka. Blovičtí 
hasiči zasahovali společně s HZS PK PS Nepomuk, ZZS PK Vlčice a Pl-
zeň, Policií ČR OO Blovice a z důvodu vážných zranění byla povolána 
i Letecká záchranná služba AČR z Líní.

ZAČAL VÝDEJ KOMPOSTÉRŮ 
Na sběrném dvoře v Blovicích od pondělí 16. srpna začal výdej kompo-
stérů zájemcům z řad domácností.
Město Blovice se v loňském roce zapojilo do společného projektu Mik-
roregionu Úslava s názvem „Kompostéry do domácností Mikroregionu 
Úslava“. Žádost na pořízení kompostérů do 11 obcí Mikroregionu Úslava 
byla úspěšná a na konci loňského roku byla schválena k podpoře z Ope-
račního programu životní prostředí. V současné době již má město Blovi-
ce plastové kompostéry k dispozici a probíhá jejich distribuce občanům, 
kteří v minulosti projevili o kompostér zájem, a to zdarma.
Dovolujeme si informovat, že je nutné mezi zájemci a městem Blovice 
uzavřít smlouvu o výpůjčce. Po jejím uzavření si bude možné kompo-
stér/y vyzvednout ve Sběrném dvoře v Blovicích v odpoledních hodi-
nách otevírací doby sběrného dvora, tj. od 15.00 do 17.00 h (mimo úterý 
a neděle). Pro vydání kompostéru bude nutné předložit odběrovou po-
ukázku na kompostér, kterou obdržíte po podpisu smlouvy o výpůjčce. 
Dále bude nutné prokázat se uzavřenou smlouvou o výpůjčce. Ta je 
připravena k podpisu na Obecním živnostenském úřadě Městského úřa-
du Blovice (Hradišťská 148, Blovice, 1. patro) v termínu do 27. 10. 2021 
v úředních hodinách. Do tištěné podoby smlouvy je možné nahlédnout 

na desce před budovou Hradišťská 148, 336 01 Blovice, popř. v podatel-
ně Městského úřadu Blovice, Masarykovo náměstí 143, 336 01 Blovice. 
Text smlouvy je s ohledem 
na dotační titul neměnný. 
Při podpisu smlouvy bude 
nutné mimo jiné doplnit ka-
tastrální území a parcelní 
číslo pozemku, na kterém 
bude kompostér umístěn. 
Pokud splňujete kritéria 
(jste občan Blovic nebo 
osoba vlastnící na katas-
trálním území města ne-
movitost) a nejste dosud 
v seznamu zájemců, je 
potřeba vyplnit žádost 
o kompostér. Tento formu-
lář je k dispozici na poda-
telně radnice, popř. vám 
bude zaslán e-mailem.

NOVÝ CHODNÍK V BEČVÁŘOVĚ ULICI
Společnost BP STAVBY CZ s. r. o. na základě objednávky města reali-
zovala nový chodník propojující Bečvářovu a Palackého ulici. Původní 
povrch byl nevyhovující, v nedávné době zde byly položeny inženýrské 
sítě. Součástí akce bylo i kapacitní odvodnění. Celkové náklady činí 
82.641 Kč vč. DPH, které jsou součástí rozpočtu města Blovice.

POSILUJEME POŽÁRNÍ BEZPEČNOST DPS
Město Blovice ve spolupráci se spol. D.S.D. METAL plus s. r. o. realizuje 
zvýšení požární bezpečnosti v budově Domu s pečovatelskou službou 
Blovice (DPS). Budou zde doplněny hasící přístroje, opraveny samoza-
vírače dveří a dále dojde k doplnění dalších bezpečnostních prvků. Do 
budoucna plánujeme instalovat panikové kování na únikových cestách 
v budově. Klienti DPS Blovice se tak dočkají bezpečnějšího provozu.
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DÓRSKÝ SLOUP VE VLČICÍCH ZÁŘÍ NOVOTOU
Zhotovitelská firma STUCCO TM Město Touškov s. r. o. dokončuje ve 
Vlčicích renovaci drobné sakrální stavby – Dórského sloupu. Akci si 
objednalo město Blovice za pomoci dotačních prostředků z Plzeň-
ského kraje z programu „Záchrana a obnova staveb drobné archi-
tektury dotvářejících kulturní krajinu“. Celkové náklady opravy činí 
71.164 Kč vč. DPH.

HLEDÁME NOVÉHO ZAMĚSTNANCE
Město Blovice hledá nového zaměstnance do pra-
covní čety, pracovní poměr na dobu určitou nebo 
neurčitou. Řidičský průkaz minimálně skupiny B 
výhodou. Nabízíme férové jednání, stabilní za-
městnání a dobré platové podmínky. Informace na 
telefonním čísle 724 160 794 (p. Kybic).

ROZHOVOR SE STAROSTOU MĚSTA
Vážení čtenáři, v minulém čísle jsme zahájili publikování rozhovorů se 
starostou města. Byli jsme domluveni, že se aktuální rozhovor bude 
věnovat tématům dlouhodobě připravovaných investičních akcí. Chtěli 
jsme vás informovat zejména o stavu příprav budování dvoukolejné 
tratě v úseku Plzeň – Nepomuk. Vzhledem k červencovým bouřím 
a škodám, které v katastru města napáchaly a také kvůli současné 
údržbě města, jsme však změnili téma.
Pane starosto, v posledních týdnech jsem na sociálních sítích 
i z řad občanů zaznamenal kritiku letní údržby města, jak se 
k tomu stavíte?
Zcela upřímně… Také já bych si představoval, že zejména veřejná 
zeleň, chodníky a komunikace by mohli být v lepším stavu. Jsou tam 
nedostatky, někdy by průběh prací mohl lépe navazovat, v naší četě 
by mohlo pracovat více lidí, některé práce by mohly být realizovány 
formou nákupu služby atd. Na druhou stranu však musím říci, že všich-
ni naši zaměstnanci odvádějí svoji práci, stojím za nimi a pokud si to 
mohu nyní zde dovolit, vyzdvihl bych zejména pana Lokajíčka a pana 
Rabocha. 
Přijímáte tedy určité výtky, na druhou stranu pracovníky chválíte?
Říkám jen, že nedostatky jsou, vždy to může být lepší a to od všech, 
na druhou stranu však nebudu říkat, že někdo nedělá svoji práci. V ob-
dobném případě si vždy vzpomenu na časté vystoupení tiskového 
mluvčího ŘSD, Jana Rýdla, když je v médiích tázán a kritizován, že 
cestáři neuklízí, pak že hned nesypou, že jsou komunikace rozbité, 
když se opravují, tak je pak zase problém s uzavírkami atd. Ale zpět 
k problému. Za prvé, letošní průběh jara i léta je oproti předešlým ro-
kům odlišný. Mnohem více prší, tam kde se dříve dělaly dvě seče za 
sezónu, sečeme letos již počtvrté. Je třeba vzít také velikost katastru 
našeho města, včetně spádových obcí, jsou to hektary zeleně, které je 
třeba udržovat. V úvodu rozhovoru zmiňované bouře na začátku čer-
vence přidělaly spousty práce. Jen kácení, ale zejména úklid a odvoz 

stromů a větví znamenaly mnoho práce a tedy času navíc. V tomto 
případě si myslím, že se město snažilo svým obyvatelům pomoci. Sám 
jsem místo své plánované dovolené objížděl Blovice a s panem ta-
jemníkem se snažili pomoci s největšími škodami. Město nabídlo také 
pomoc speciálních firem, zabývajících se rizikovým kácením. Náš pan 
hajný dodnes řeší velké škody napáchané v našich lesích. V nepo-
slední řadě patří mé velké díky našim blovickým hasičům z výjezdové 
jednotky, kteří na výjezdech strávili v součtu stovky hodin. 
Když jste v předchozí odpovědi uváděl za prvé, co je tedy za dru-
hé? Jaký je z vašeho pohledu další důvod?
Struktura a náplň činnosti pracovní čety byla léta nějak nastavena. 
V loňském roce navíc jedna z pracovnic přešla na pozici denního úklidu 
na poliklinice, což vzhledem k aktuálním hygienickým opatřením bylo 
více než nutné. Celkově je v pracovní četě podstav, nové zaměstnance 
se i vzhledem k výši odměny nepodařilo v loňském ani v letošním roce 
najít. Do toho přišel Covid, produkuje se více odpadů, jen vysypání 
odpadkových košů zabere týdně skoro dva dny. Do toho dovolené, 
pracovní neschopnosti a také avizovaný odchod dvou dlouholetých 
pracovníků do důchodu, což bylo potvrzeno v minulých dnech. Ne, 
toto nejsou výmluvy, to je konstatování faktu, že ač jsem si skoro dva 
roky vědom, že je nutné strukturu a fungování údržby města změnit, 
vhodná doba, zejména vzhledem k poslednímu důvodu, nastává nyní. 
Pane starosto, k jakým změnám tedy dojde?
Z hlediska personálních změn je nutné posílit odbornost pracovníka 
v řídící funkci. Bude vytvořen nový investiční odbor MěÚ, kdy na da-
ném postu bude potřeba znalosti stavebního a technického směru. Je 
to nezbytné při dozoru staveb a jejich přebírání od investorů. Nutná je 
orientace v projektové dokumentaci a vztahující se k legislativě. Potře-
bujeme tuto kvalifikaci také k jednání s ČEZ, CETIN, Innogy, ČEVAK 
atd. Dále pak plánujeme náhradu a nové personální posílení na úrovni 
mistra a jeho parťáků pracujících v samotné četě. V minulých týdnech 
jsem se byl inspirovat i v jiných městech. Do této struktury bude patřit 
i správa koupaliště, sportovišť a hřbitova, je tomu sice tak i doposud, 
ale chceme to více provázat. Chceme případně určit i služby, které 
budeme rovnou nakupovat, může to být pravidelná údržba okrasné 
zeleně, kde jsou určitě nedostatky, nebo například sekání areálu školy, 
či jiných celků, kde by byla dopředu objednána služba několikrát do 
roka, za předem dohodnutou cenu. 
Je ještě něco dalšího?
Ano, v současné době se připravuje výběrové řízení na nákup více-
účelového vozidla s nástavbou (korba, radlice, sypač), dodávka – 
předpoklad únor 2022. Byla zahájena studie na vybudování nového či 
zrekonstruovaného zázemí pro pracovní četu. To bude součástí pláno-
vané revitalizace prostoru bývalého komunálu a navazujících prostor. 

Panu starostovi děkuji za rozhovor a příště budeme pokračovat s dal-
šími tématy. 

Bc. Václav Podroužek, 
ředitel MKS Lidový dům Blovice
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Městské slavnosti Blovice

10. 9. ‒ 12. 9. 2021

10:00 – 17:00 Letní barokní  
festival STOPY BAROKA
17:30 Kaple sv. Ondřeje na zámku  
Hradiště: Recitál žáků a pedagogů  
ZUŠ Blovice
19:30 Kaple sv. Ondřeje na zámku  
Hradiště: koncert MUSICA AD  
GAUDIUM
21:00 Zámecký park Hradiště:  
Barokní ohňostroj

Zámek Hradiště

10:00 – 17:00 Výstava Židovská obec 
v Blovicích

Lidový dům

13:30 – 17:00 Jihočeská dechovka  
ŠUMAVANKA

Sokolovna
Pouťové atrakce

Neděle 12. 9. 2021
Masarykovo náměstí 

10:00 – 17:00 Výstava Židovská  
obec v Blovicích

Lidový dům

15:00 Přednáška o historii obcí Vlčice,  
Stará a Nová Huť

Hospoda Vlčice
17:00 – 00:00 Rockový minifestival
Hradišťská Lhotka

Program slavností:

Pátek 10. 9. 2021

Pouťové atrakce
Masarykovo náměstí

20:00 – 23:00 KraVítMa
Sokolovna

10:00 – 17:00 Výstava Židovská obec 
v Blovicích
18:00 Přednáška Dr. Freda Chvátala: 
Židé na Blovicku

Lidový dům

Sobota 11. 9. 2021

Pouťové atrakce
Masarykovo náměstí

13:15 – 14:00 Zahájení slavností,  
program z vlastních zdrojů
14:00 – 15:00 Dětské představení 
Culinka
15:00 – 15:30 Program z vlastních 
zdrojů
16:15 – 19:15 New Style Band
20:00 – 21:30 Kečup
22:00 – 00:00 KOHN Rock

Sokolovna

+ 13:30 – 17:30 Skákací hrad pro děti
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Městský úřad Blovice informuje
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Starosta Blovic Bc. Robert Zelenka při-
vítal dne 19. 8. 2021 nejmenší občánky 
našeho města. Pan starosta popřál všem 
dětem i jejich rodičům do života hodně 
zdraví a štěstí, maminkám při zápisu je-
jich dětí do kroniky města předal kytičku 
a děti dostaly na památku hračku.

Přivítáni byli tito malí občánci:
Jaromír Jin Nachlinger, Vojtěch Ryo Nach-
linger, Matěj Šustr, Adéla Šustrová, Josef 
Gajdoš, Jakub Martínek, Emma Heřmano-
vá, Dominik Fotr, Vojtěch Houška, Lilien Ml-
naříková, Adéla Telekešová, Marie Pastu-
chová, Isabella Kulová, Kristián Kozák, 
Alena Šilhavá, Gabriela Skřivanová, Emma 
Vaníková, Viktorie Trojánková, Štěpánka 
Procházková, Emma Škampová, Vanesa 
Tolarová, David Heřman, Madlen Milforto-
vá, Tomáš Landsinger, Veronika Doláková, 
Adam Seidl, Viktor Beneš, Lukáš Vaník, 
Vítězslav Močernak, Eliška Štochlová, Mia 
Třísková, Vilma Kamišová, Nikol Radová, 
Viktorie Nováková, Eleanor Wellnerová, 
Tobiáš Kleinmaier, Kateřina Civišová, Be-
renika Šulová, Jakub Lajbl, Eva Hejnalová, 
Lucie Anna Brejchová, Tereza Pondělíko-
vá. Opět po čase jsme mohli přivítat dvoj-
čátka – dokonce hned dvakrát.
Vítání občánků jsme po vynucené delší od-
mlce uspořádali zcela netradičně ve ven-
kovních prostorách Lidového domu. Chtěli 
jsme přivítat všechny děti, které se narodily 
od června 2019 do května 2021 a těch bylo 
celkem 74. Zájem o vítání občánků pro-
jevily zhruba dvě třetiny rodičů a tak bylo 
pozváno celkem 46 dětí. Nakonec jsme při-
vítali 42 dětí. Nejstarším dětem byly zhruba 
2 roky a nejmladším kolem 3 měsíců. Na 
jaře r. 2020 bylo plánované vítání občán-
ků zrušeno. Nechtěli jsme rodiče našich 
nejmenších občánků připravit o jedinečné Zdroj foto: Markéta Supíková, Fotografie Navrátil Blovice

Vítáme Tě, děťátko!
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a hezké chvíle – které toto společné se-
tkání přináší, a proto jsme chtěli pozvat 
všechny děti, které nemohly být přivítány 
v r. 2020. Děti byly pozvány v několika vě-
kově vyrovnaných skupinkách, a proto si 
myslíme, že si vítání užili i rodiče s těmi 
dvouletými. Možná si jen předem nedovedli 
představit, že půjdou na vítání s dvouletým 
dítětem, protože jsme byli zvyklí vítat naše 
občánky nejméně dvakrát ročně. Tradice 
vítání občánků v Blovicích nebyla přeruše-
na od r. 1953! Až poslední dva roky nám 
všem ukázaly, že musíme přijmout realitu 
jaká je… a tak doufáme, že jsme z oby-
čejného čtvrtečního odpoledne dokázali 
udělat odpoledne sváteční pro všechny 
rodiče – jak už těch větších dětí, tak i těch 
menších – i nejmenších miminek. Radost 
měly i děti samotné, když si každé z nich 
odnášelo svoji hračku. V neposlední řadě 
je vítání příjemnou událostí nejen pro pana 
starostu, ale i pro nás všechny, protože nej-
větší odměnou je vidět spokojené děti se 
svými šťastnými rodiči.
Ze srpnového odpoledne pak zůstanou 
všem mimo vlastních vzpomínek i pěkné 
fotografie, které zhotovila již tradičně paní 
Markéta Supíková ze studia Fotografie 
Navrátil v Blovicích a budou pro rodiče 
připraveny k převzetí na matrice od středy 
1. 9. 2021.
Ještě jednou přejeme všem dětem, aby 
vyrůstaly ve šťastné rodině a aby se jim 
v Blovicích dobře žilo.

Hana Brejchová
matrikářka

Zdroj foto: Markéta Supíková, Fotografie Navrátil Blovice

INFORMACE MĚÚ K VOLBÁM DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY 
PARLAMENTU ČR
V souvislosti s nadcházejícími volbami do PS PČR, které se ko-
nají ve dnech 8. a 9. října 2021 a se zkušenostmi z posledních 
voleb žádáme občany, aby si v dostatečném předstihu zkontro-
lovali platnost svých dokladů totožnosti.

• K volbám můžete jít s platným občanským průkazem (dále jen 
OP) nebo s platným cestovním pasem. 

• Dle nových právních předpisů již nelze vydávat OP na počkání 
v souvislosti s výkonem volebního práva občanů (jak tomu bylo v mi-
nulých letech).

• Pokud občan zjistí cca 1 až 2 týdny před volbami, že nemá platný 
doklad totožnosti a chce volit, může si požádat o OP ve zkrácené 
lhůtě do 5 pracovních dnů.

• Pokud občan zjistí až v posledním týdnu před volbami, že nemá 
platný doklad totožnosti a chce volit, může požádat o OP typu 
BLESK ve zkrácené lhůtě 24 hodin. Vyzvednout takto vyrobený OP 
musí osobně (či jiná osoba na základě plné moci s úředně ověřeným 
podpisem) pouze na pracovišti Ministerstva vnitra ČR v Praze. Tento 
OP má platnost 10 let a jedná se o plnohodnotný OP s elektronickým 
čipem a biometrickými údaji.

• Dále je dobré, aby každý volič předem věděl, v jaké volební míst-
nosti je oprávněn volit. Volební okrsek, tzn. volební místnost se odvíjí 
od aktuálního místa trvalého pobytu občana. V případě, že dojde ke 
změně trvalého pobytu v rámci Blovic, může dojít ke změně volební-
ho okrsku. Volební lístky jsou taktéž doručovány na adresu aktuální-
ho trvalého pobytu.

Vážení občané,
zajímejte se včas o výše uvedené skutečnosti. Rádi Vám poskytne-
me informace o občanských průkazech, cestovních dokladech, trva-
lém pobytu i Vašem volebním okrsku na níže uvedených telefonních 
číslech správního oddělení, Hradišťská 271 (vedle FÚ): tel. 371 516 133 
– H. Brejchová, 371 516 140 – J. Kovářová
371 516 172 – R. Havlová, 371 516 182 – J. Šimková

Za správní oddělení:
Hana Brejchová
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Ze starých kronik...
PAMÁTNIK OCHRANNÉHO MĚSTA BLOWIC 1839 ROKU

Pokračování přepisu od str. 49 vpravo

Legionáři
Z dějin víme, že v nejtrudnějších dobách naši 
předkové těšili se legendou, že až bude náro-
du nejhůře, z hory Blaníku vyřítí se rytíři Bla-
ničtí s vůdcem svým sv. Václavem a navrátí 
českému národu bývalou slávu.
Ve válce světové zrodili se noví blaničtí rytíři, 
naši legionáři, organisovaní T.G. Masarykem, 
presidentem Č S. R.

Návrat pres. Masaryka.
Dne 21. prosince 1918 vítala osvobozená Pra-
ha a s ní celý národ tvůrce naši svobody, vítě-
ze nad Habsburky, velkého bojovníka duchem, 
Masaryka.
Národ připravil tomuto velikému svému synu 
uvítání, jakého Praha ještě neviděla. Jízda jeho 
z nádraží na hrad byla triumfální. S ním přijeli 
první naši legionáři, 21. a 22. francouzské plu-
ky, s nimiž se vrátili také naši občané:
Josef Úbl,   četař 21. pluku franc. legie z čp. 47
Karel Přibáň  “         “            “         “       z čp. 76
Jan Sobotník  střelec “           “         “     z čp. 67

Zajati byli na srbské frontě, převezeni do Niše 
a po té vykonali cestu hladem Albanií do Valo-
ny, odkud převezeni na ostrov Asinari, kde po 
přestálých nemocech nastoupili další cestu do 
Francie a byli pak při zřizování prvního pluku 
odboje, t.j. 21. pluku francouzské legie do toho-
to zařazeni. Zůčastnili se bojů u Vouziers a to 
s výsledkem.

Ústup srbské armády.
Dle vyprávění jich byl pochod Albanií smrtelný 
pro tisíce našich vojínů, kteří po cestě zimou 
a hladem zahynuli. S nimi zároveň umírala 
spousta Srbů z armády Srbské, která zradou 
Bulharů byla v rozvratu a ustupovala s králem 
Petrem a vojvodou Putníkem v čele do Albanie.
Národ hrdinů, po celé desetiletí v boji, ustupoval 
za hladu a hrozné zimy ze své vlasti, poražen, 
ale nezlomen, s nadějí, že znovu se vrátí a že 
národu Srbskému vyjde zase hvězda svobody 
a vrátí se život volnosti národu Srbskému.
Ústup děl se v plném pořádku, Bulhaři proná-
sledovali stále, chtíce omrzlé a hladové ubožá-
ky úplně zničiti.

Nušič 1915.
Ale spravedlnosť slitovala se nad bídou srbské-
ho národa, vyslala francouzské divise s gene-
rálem Epernayem, velitelem Soluňské fronty, 
nepříteli do cesty, a po několika hodinách silné 
bubnové palby prchali Bulhaři zděšeně zpět 
pronásledováni francouzskou jízdou.
Tím ještě nebylo jisto, že prchající dostanou 
se do Drače, kam transporty zajatců měly býti 
dopraveny. Okolí Drače bylo odstřelováno ra-
kouskými Křižáky a ubozí zajatci, bosí a hlado-
vící, špatně oblečení, nastoupili další pochod 
smrti, cestu do Valony, kde byli naloděni Italy 
a zavezeni na ostrov Asinari. Tam odpočívá 
přes 40.000 zajatců, kteří následkem útrap 

zemřeli, hukot moře pěje jim ukolébavku, spí 
věčný sen v cizí zemi, vzdáleni svých milých.
                          Bratři, budiž Vám země lehkou!

Nemesis zakročila, František Josef I, císař 
Rakouský, zemřel v r 1916 opuštěn, následník 
trůnu, císař Karel I (také Poslední) vypovězen 
a říše rozvrácena, Císař Vilém II. Německý 
vladař a inspirátor světové války, prchl do Ho-
landska, Ferdinand Koburg Bulharský, uprchl 
do Německa a když nebylo proň tam místa, 
přidružil se ku svému kolegovi v neštěstí, Vilé-
movi II. do Holandska, kde společně zpytovali 
své svědomí. Čtvrtý společník, sultán Turecký, 
dopadl stejně a panství společníků rozvráceno.
(Jakýsi čipera říkal, že přišel mor na „Králíky“)
Slovanstvo, odsouzené k zániku, přestálo vše, 
roky bídy, hladu i bolesti, na kupách mrtvých 
bratří, ze slz vdov a sirotků vyrostla svoboda 
živým, naděje v lepší život, důvěra pevná v to, 
že již nebude válek.

        Památka věčná těm, kteří se za svobodu 
vlasti přičinili.

Později vrátil se do vlasti druhý vynikající pra-
covník na osvobozeneckém díle Dr. Eduard 
Beneš, nynější ministr zahraničních záležitostí.
Vracel se i třetí význačný pracovník, první mi-
nistr války, generál M.R. Štefanik. Letěl z Italie 
v letadle a na půdě osvobozené vlasti z nezná-
mých důvodů letadlo se zřítilo a rodná země 
přijala v náruč svoji jen mrtvolu svého velkého 
syna.
        Byla to jedna z největších bolestí v době 
radosti a jásotu.

Poměry poválečné.
Nadšení a radosť ze samostatnosti brzy 
ochladly a lidu zmocňovala se rozmrzelost nad 
stávajícími poměry. Skutečný život nutil lid při-
nášeti oběti a to lid nelibě nesl. Roztrpčovaly 
rekvisice, omezení výživy, stoupající drahota, 
kolkování peněz a jiné. Budilo nespokojenosť, 
že ve veřejném životě vše dálo se pod zorným 
úhlem politiky.

Italští legionáři
Z Italské legie vrací se občané:
Hájek František       střelec    z čp. 78
Záhrobský Rudolf   rotmistr     “      56
Štrer Josef               střelec       “     63

Kašpárek Jaromír, četař 39. výzvědného 
pluku Italské legie odebral se s plukem na Slo-
vensko, kde při vpádu Maďarů padl u Plešivce 
a po té převezen do Blovic, kde byly jeho po-
zůstatky pohřbeny v rodinné hrobce.

Jeden z prvních organisátorů v Italské legii, 
hoch plný ideálů. vrátil se do osvobozené vlasti 
ku věčnému spánku po práci, kterou s takovou 
dychtivostí a v stálém nebezpečí života vyko-
nával.
                      Odpočívej klidně po vykonané 
práci pro vlast!

Obecní volby.
Hodně rozruchu způsobily obecní volby v r. 
1919, ve kterých obdrželi spojení soc. dem. 
a nár. socialisté 16 mandátů, národní demo-
kraté 8 mandátů.
Starostou zvolen Josef Vyleta, soc. dem. I ná-
městkem Rud. Homan, nár. dem. a II. nám. Jan 
Chýle, nár. soc.

V roku 1920 a 1921 vrací se ruští legionáři do 
vlasti, a mezi nimi i naši občané:
Klement Václav       poručík     z čp. 104
štáb. 3 divise
Zahradník Václav    desátník       “    110
Karas Jan                     “               “    159
Šebesta Robert       střelec          “    189
Dubský Ladislav      jezdec          “        2
Gabriel Antonín       svobodník    “    125
Špaček Frant.          střelec          “    143

Nevrátil se Červenka Jan, který padl u Ba-
chmače a tam také byl pohřben.

Hrobem jeho jest ruská step, země sbratře-
ná jazykem i krví, tráva stepi šumí nad hrobem 
českého vojína, který položil na oltář vlasti to 
nejlepší – svůj život.
                     Odpočívej klidně, nechť Tě ruská 
země netlačí!

Nejpočetnější byla ruská legie, jejíž vznik po-
číná již v r 1914 kdy vytvořena byla družina 
legionářů z Čechů, v Rusku usedlých, z těchto 
vznikl 1. a 2. pluk ruské legie, další pluky tvoře-
ny ze zajatců a uprchlíků českých pluků, kteří 
z fronty houfně přebíhali.
Tak přešel 28. pěší pl. „Pražské děti“ celý 
i s hudbou k Rusům, další pěš. pl. č. 36 (Mla-
doboleslavský) a pochodový prapor při pl. č. 11 
(Písecký) rovněž k nepříteli, jednotlivé setniny 
různých pluků, většinou českých, přebíhali 
houfně na popud rozvědek ruských, složených 
z legionářů, vedených Syrovým, Švecem, 
Čečkem, starodružiníky, kteří docházeli až 
k rakouským zákopům a s českými vojáky se 
dorozumívali.
Toto opatření zachránilo jak na ruských, tak 
i srbských frontách tisíce životů našich lidí, jež-
to nepřítel, byv informován o národnosti pluků 
v okopech, šetřil české pluky, a jest dokázáno 
v mnoha případech, že český pluk byl v oko-
pech po celý týden, nerušen, po té byli vymě-
něni Češi a dosazen maďarský pluk, s kterým 
už druhého dne nikdo se neshledal, byl zničen 
nepřátelskou palbou.

V jiných případech byli Češi drženi v pro-
střed okopů, křídla obsazeny Maďary a Němci, 
kteří měli dozor na zrádce a hned při každé 
příležitosti do českého pluku stříleli.
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Rusové, kteří byli ruskými Čechy, legionáři – 
rozvědčíky dobře o věci informováni, zařizovali 
své útoky dle toho a tu se stávalo, že bubnová 
palba ruská se soustředila jen na křídla okopů 
a za okopy, kde byl připravena reserva, slože-
ná z Němců, Maďarů a Poláků, na střed, do 
českého pluku stříleno nebylo, a po útoku pře-
šel český pluk bez rány na stranu ruskou.

Práce našich legionářů měla ohromný 
význam a také byla spousta českých životů 
zachována tím, že byli naši legionáři v rozvěd-
kách a při vedení ruských vojsk.
Celá řada našich vojínů při zajímání byla pře-
kvapena, když ruský důstojník neb ruský vojín 
mluvil na ně česky, plynně, a zhusta „pražskou 
češtinou“ tázaje se, odkud jsou, kolik je jich 
ještě vzadu atd.
Pak nastal slavný den, 2. červenec 1917, bitva 
u Zborova, kterou zahájil 1, 2, a z části 3. pluk 
ruské legie, před očima ruského vladaře, Ka-
renského, a ruských pluků, den, kdy byla ra-
kouská fronta proražena a vojsko rakouské 
zdecimováno hrstkou lidí, kteří světu dokázali, 
co dovedou, ukázka zdatnosti a síly národa 
ujařmeného, podceňovaného.

Mírem, který byl uzavřen se Němci v Bres-
tu Litevském, otevřena Ukrajina Němcům 
a ti rychle uzavírali kruh, aby zachytili ruskou 
armádu s legionáři, postupující z Karpat pod 
generálem Koknilovem.
Svržením ruské dynastie nastal úplný rozvrat 
ruské armády a jen působností ruských legií 
děl se ústup z fronty v mezích rozumu. Vše 
ustupovalo, naši legionáři uzavírali a kryli záda 
ruské armády, bráníce Němcům postup.
Rusko ocitlo se v rukou Němců a bolševiků, 
vedené Trockým a Leninem, legionáři byli nu-
ceni brániti se ozbrojenou rukou oběma nepřá-
telům, a probíjeli se na východ, k Vladivostoku.
Cesta strašná, bída, hlad, stálé boje, vysilo-
valy naše legionáře, kteří konečně dostali se 
do Vladivostoku, kde po hrozných útrapách 
čekali na japonské lodi, které je převezli do 
osvobozené vlasti z části přes Ameriku, ostatní 
Suezským průplavem do Terstu, odkud vlakem 
vraceli se do svých obcí.
Francouzské a Italské legionářské pluky měli 
při svém návratu do vlasti hned práci na Slo-
vensku a Těšinsku, proti Polákům a Maďarům, 
kteří nebyli spokojeni se státem Českosloven-
ským a chtěli nově utvořenou Republiku řádně 
oklestiti.
Naši hoši dosud své řemeslo bojovné nezapo-
měli a hned se dali do práce s výsledkem, tak 
že nájezdníci dali se na ústup.
Bylo vidno, že legionáři prošli tvrdou školou vo-
jenskou, kázní dosud nevídanou, a celek jako 
jeden muž postavil se proti nepříteli v době, 
kdy po několik let těžkého života neviděli svých 
dětí, žen a rodičů, jeli kolem svých domovů dál 
na nepřítele s vědomím, že mnohý se nevrátí.
Dohrán obrovský děj, započatý nepřáteli Slo-
vanstva, staletý spor mezi Germány a Slovany 
vyrovnán, trůny despotů zvráceny, utvořeny 
nové státy, nastal nový život, a jest třeba úsi-
lovně pracovati k napravení škod, které Ra-
kouská dynastie na vlasti naší napáchala.
Třeba si přáti, aby i Ruský stát, po staletí 
ochránce všeho Slovanstva v Evropě, přišel 
do svých kolejí a konal svoji stráž na Východě 
ve prospěch západních slovanských kmenů.

Dne 27. října 1921 byly mobilisovány 4 ročníky 
k obraně hranic slovenských proti Maďarům. 
Téhož roku vykonáno sčítání lidu v obci a na-
počteno 1 834 obyvatel.

Pamětní deska.
Dne 22. června 1922 odhalena pamětní des-
ka padlým vojínům ve světové válce, zřízená 
nákladem Kč 10.500, kterýžto obnos poskytli 
místní občané společně s obecní správou.
Desku s obrubou zhotovil p. K. Škrábek, mistr 
kamenický z Blovic.

Slavnosti zůčastnilo se občanstvo z obce 
a okolí, Jednota „Sokol“ a Dělnická Těl. Jedno-
ta v krojích a prapory, hasičský dobrovol. sbor, 
místní korporace, městská rada a ob. zastupi-
telstvo se starostou, p. Josefem Vyletou v čele. 
Slavnostním řečníkem byl redaktor „Nové 
Doby“ Jirout, po něm promluvil starosta města 
o významu této slavnosti. Prodávány fotografie 
desky a plakety zřízené pro tuto slavnosť.

Při této slavnosti předány pamětní listy za-
slané Ministerstvem N. O rodičům padlých le-
gionářů, pí. Marii Kašpárkové z čp. 176 a Fran-
tišku Červenkovi z čp. 167.
Slavnosť byla hojně navštívena a měla klidný 
průběh až na pláč nešťastných žen a matek, 
jichž muži a synové se nevrátili.

Sokolovna.
V srpnu r. r. otevřena „Sokolovna“ Tělocvičné 
Jednoty „Sokol“ v Blovicích, která byla zapo-
čata v r. 1921 a dokončena v r. 1922 nákladem 
Kč 750.000.

Elektrika
Téhož roku zavedena elektrisace v obci a dne 
24. prosince 1922 poprvé veřejné osvětlení 
uvedeno v činnosť.

Tržiště, radnice úprava.
Upraveno tržiště nákladem Kč 33.000, oprava 
radnice provedena za Kč 28.000.

Obecní volby.
V roku 1923 provedeny obecní volby a zvole-
no 24 členů, z nichž 13 náleželo občanským 
stranám (8 nár. dem. 2 lidovci, 2 živnostníci, 
1 domovinář) 10 soc. dem. a 1 soc. nár.
Starostou zvolen p. Rudolf Homan, nár. dem. 
I náměstkem Josef Vyleta, soc. dem. a II nám. 
JUdr. K. Záhořík nár. dem.

Obecní knihovna.
V důsledku zákona o obecních knihovnách 
zřízena knihovní rada, již předsedou byl zvo-
len JUdr. K. Záhořík, za knihovníka zvolen 
dosavadní knihovník Literárního spolku Frant. 
Konrád, měst. tajemník. Literární spolek v Blo-
vicích přenechal obci bývalou Lidovou knihov-
nu počtem 1 532 svazků s regály za Kč 1 800 
s podmínkou, že spolek ponechává si právo na 
návrh obsazování knihovníka, který současně 
musí obstarávati knihovnu Literárního spolku.
Schváleno ob. zastupitelstvem a knihovně 
udělena dotace v obnosu Kč 5.000 pro rok 
1925.

Pozemková reforma.
Z poválečných zákonů pro naše obyvatelstvo 
byl zákon zvaný „Pozemková reforma“. U nás 
v úvahu přišla čásť zákona o tak zvaných drob-
ných pachtýřích, kteří byli poděleni přídělem 
půdy od velkostatku Hradiště.

Tyfus v obci.
Téhož roku vypukl břišní tyfus u občanů 
v Mlýnské ulici následkem požívání zkažené 
vody z pumpy v domě čp. 78 (Ziglerovna).
Onemocnělo 23 osob, z nichž 3 zemřely.
Studna zasypána a v bytech provedena desin- 
fekce dle nařízení MUdra. M. Našince okr. 
vrch. zdravot. rady z Plzně.

Ceny obilí.
Pro zajímavosť uvádím ceny obilí z roku 1919, 
jak byly úředně stanoveny a ceny obilí v roce 
1924, kdy byl prodej volný.

V roce 1919 stanoveny byly maximální ceny:
1 q pšenice   Kč 55.-
1 q ječmene, ovsa a žita Kč 50.-
 
V roce 1924 bylo prodáváno:
1 q pšenice a ječmene za  Kč  285.-
1 q žita a ovsa.             “     Kč . 145.-

Kanalisace
Téhož roku provedena kanalisace v Palackého 
třídě v délce 410 metrů nákladem 40.000 Kč. 
Práce provedl Frant. Blažek, zed. mistr, roury 
dodal p. Bož. Kraus oba z Blovic.
Co nouzový příspěvek přiznalo min. soc. péče 
obnos Kč 9 na 1 dělníka denně.

Adaptace škol. budovy
Schválena adaptace školní budovy nákladem 
Kč 160.000 práce provedl Frant. Blažek zed. 
mistr v Blovicích, který současně provedl opra-
vy obecních domů čp 89 a 90 za obnos Kč  
4. 115. 25.-
Resignaci podala pí. A. Ottová čl. ob. zastupi-
telstva, která byla přijata.

Oslava Žižkova.
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Při oslavě výročí 500 letého úmrtí Jana Žižky 
z Trocnova (1424 – 1924) vzpomenuto zároveň 
úmrtí Henryka Sienkievicze, polského spisova-
tele, kterého týž den převáželi ze Švýcar přes 
Prahu, kde byl vystaven, do Polska. Slavnost-
ním řečníkem byl p. Eduard Šimek, odb. učitel 
z Plzně.

Resignace Jos. Sladkýho čl. ob. zastupitelstva 
přijata, ježto byl zvolen do okr. správní komise 
v Blovicích.

                      1925.
stavba dráhy.
Jednáno o projektu dráhy Plzeň – Brno, zhoto-
veny plány a předloženy výboru s tím, aby trať 
byla vedena přes Blovice – Spál. Poříčí – Nové 
Mitrovice – Rožmitál.
V okresu započata byla další akce obcí Spál. 
Poříčí, aby trať byla vedena přímo z Nezvěstic 
na Spál. Poříčí. Výbor přiklonil se k návrhu dru-
hému a snad v pozdější době bude trať zřízena 
až bude potřebný kapitál zajištěn.
Člen ob. zastupitelstva, p. E. Klečka podal re-
signaci a vystoupil se strany nár. dem.

Volba spoř. výboru
Provedena volba spořitelního výboru násle-
dovně:
Občanský klub obdržel 6 mandátů a 3 náhrad-
níky
Socialistický blok   “      5       “        a 4      “
Živnostníci             “       1        “       a 1      “

Za občanský klub zvoleni pp:
JUdr. J. Březina, Rud. Homan, Frant. Raušar, 
K. Majkut, K. Budilovský, a Ant. Beran co čle-
nové, Jos. Skořepa, Karel Král a Jan Barta co 
náhradníci.
Za socialistický blok zvoleni:
Frant. Blažek, Petr Hrach, V. Matoušek, Lad. 
Chmelík, Frant. Šneberk co členové, Jan Per-
gl, Josef Sladký, Václav Tolar a Jos. Vyleta co 
náhradníci.

Za živnostníky zvoleni:
Hugo Taišl co člen, Rud. Záhrobský co náhrad-
ník.

Lesy.
Žádáno o příděl lesů (Žákovské polesí a Brů-
dek) od panství Šťahlavského u St. Pozemko-
vého úřadu v Praze.

Kanalisace.
Provedena stavba kanalisace na Hájku a v Hu-
sově třídě nákladem Kč 59.000 Frant. Blažkem 
z Blovic.

Koupě louky
Zakoupen díl Husí louky v Cecimě v přídělo-
vém řízení od panství Hradišťského a pozemek 
propůjčen D.T.J. v Blovicích ku cvičení.

Uliční tabule.
Zakoupeno 30 orientačních tabulí k označení 
ulic a pojmenovány 2 ulice (Palackého tř. a Ná-
dražní ulice).

Resignace p. Fr. Pavla přijata, do rady zvolen 
p. Hugo Taišl.

Zřízení okr. úřadu.
Žádáno u ministerstva vnitra o zřízení okres. 
úřadu v Blovicích.

Rozšíření Palackého tř.
Provedeno rozšíření Pal třídy vyvlastněním 
části zahrady p. Nesnídala nákladem Kč 
15.758 Frant. Blažkem z Blovic.
Zakročeno na sjezdu měst proti rušení berních 
úřadů.

Obraz presidenta
Zakoupen pro zasedací síň obraz T. G. Masa-
ryka, presidenta republiky provedený zdejším 
rodákem p. Jar. Šafaříkem akad. malířem.

Stavba kanálu
Provedena stavba betonového kanálu přes za-
hradu p. Rud. Homana starosty města, projek-
tovaného již v roce 1911, nákladem Kč 11.000 
Frant. Blažkem z Blovic.

Psací stroj.
Zakoupen psací stroj s příslušenstvím za ob-
nos Kč 6.500 od fy A. Geberth z Plzně.

Socha sv. Jana.
Jednáno o přemístění sochy sv. Jana Nep. 
z náměstí ku kostelu, jednání bezvýsledné.

Volba místní šk. rady.
Provedena volba místní školní rady a zvoleni 
za obč. klub:
JUdr. J. Březina, Josef Skořepa, Alois Syrový, 
náhr. R. Bečvář.
Za socialistický blok:
Josef Vyleta, Petr Hrach, Josef Veselý, náhr. 
V. Kajer.
Za živnostníky: náhrad. Frant. Pavel.

Soupis zvířectva
Ku dni 31/12 1925 proveden soupis veškerého 
zvířectva v obci a napočteno:
koní                             43
hovězího dobytka     308
ovcí                                3
koz                             190
prasat                        177
králíků                       107
drůbeže                 2 668 kusů.

                      1926.

Výstava drůbeže.
Pod protektorátem měst. rady pořádána výsta-
va drůbeže v hotelu „Panský Dům“, která byla 
hojně navštívena.

Odprodej pozemku
D.T.J. v Blovicích odprodán pozemek čk. 206/3 
ve výměře 1 ha à 50 hal. 1 sáh na stavbu tě-
locvičny.

Odhalení desek.
Pořádána slavnosť odhalení pamětních desek 
básníkům Kamenickému a Bělohrobskému, 
kteří na zdejší škole vyučovali. Autor oslavy p. 
Fr. Raušar řed. škol. v.v.

Ministerstvo školství schválilo zřízení 3 roč. živ. 
šk. pokr. v Blovicích.

Nebydlicí.
Zakoupeny 4 vyřazené vagony z Velenic pro 
nebydlicí občany z čp. 78 a umístěny na Hájku 
v pořadí ulice.

Stavba zdi
Provedena stavba zdi v Malé ulici nákladem Kč 
4.000 Frant. Blažkem z Blovic.

Válcování silnice.
Provedeno válcování okr. silnice přes město 
vedoucí s příspěvkem obce Kč 50.000 a upra-
veno náměstí nákladem Kč 3.000.

Stavba sálu Lid. domu.
Započato se stavbou sálu Lidového domu 
v čp. 78, bývalého hostince „Zieglerovny“. Ob-
jekt zakoupen pomocí D.T.J. od pana Frant. 
Dobiáše mlynáře za Kč 90.000.

Prodej pivovaru
Bývalý městský pivovar čp. 100, jehož majite-
lem byl p. Jar. Otto, prodán velkostatkáři Janu 
Palffymu z Březnice za Kč 350.000 který varnu 
zrušil a zřídil z tohoto objektu sklad piva a po-
mocnou sladovnu.

Resignace Ant. Berana na čl. ob. zastup. 
a spoř. výboru přijata.

                      1927

Rušení osobních vlaků.
Zakročeno u ministerstva železnic proti rušení 
ranního a nočního vlaku trati Plzeň - Č. Vele-
nice, které byly nahraženy rychlíky projíždějící 
stanicí Blovice bez zastávky.

Žádosti obce za ponechání osobních vlaků, 
respektive stavění rychlíků v Blovicích, nebylo 
vyhověno.

Lesní hosp. plán.
Zhotoveny lesní plány hospodářské vrch. geo-
metrem B. Bergrem ze Šťahlav za cenu Kč 
10.500 včetně dozorných služeb od r. 1922.

Povoleno umístění desky Oppra de Blovitz na 
domě čp. 89.

Oheň v čp 53
Na děkanství v čp. 53 vypukl za doby noční 
oheň a shořela „Kaplanka“. Oheň lokalisoval 
místní sbor hasičů pomocí motorové stříkačky 
„Delahay“, shořel krov, zásoby píce a poško-
zeno částečně zařízení bytu kaplana  p. Jana 
Němce ze Smederova.

Převzetí silnice.
Jednáno o převzetí silnice u nádraží a připoje-
ní této do Palackého třídy. Jednání přerušeno 
pro nepřijatelné podmínky čsl. st. drah v Plzni.

Osvětlení obce.
Přijat návrh Elektrářského svazu na paušální 
osvětlení obce počtem 55 lamp za Kč 7.058.07 
ročně.
Při této příležitosti zakoupeny samočiné hodiny 
pro zapínání a vypínání proudu pro osvětlení.

Resignace p. J. Vylety I nám přijata (odchází 
do Plzně za povoláním) zvolen p. P. Hrach.
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VLOUPÁNÍ DO CHATY
Policisté z obvodního oddělení Blovice přijali včera oznámení o vlou-
pání do rekreační chaty, ke kterému došlo na přelomu měsíce čer-
vence a srpna tohoto roku. Dosud neznámý pachatel vnikl na poze-
mek chaty a poté přes okno vnikl do jejích vnitřních prostor, odkud 
odcizil dřevěný botník s předsíňovou stěnou, krbová kamna, zrcadlo, 
LCD televizor a solární panel na ohřev vody. Tímto jednáním způ-
sobil škodu ve výši více než 6 tisíc korun. Policisté zahájili úkony 
trestního řízení pro podezření ze spáchání trestných činů krádeže 
a porušování domovní svobody. 

 prap. Bc. Jana Prokopová
 5. srpna 2021

DVA ŘIDIČI POD VLIVEM NÁVYKOVÉ LÁTKY
BLOVICKO – Během čtyř dnů byli zastaveni dva řidiči pod vlivem 
návykové látky.  
Policisté z obvodního oddělení Blovice zastavili během čtyř dnů 
dva řidiče, kteří byli pod vlivem návykové látky. V prvním případě 
byl policejní hlídkou dne 24. července 2021 kontrolován v Luční ulici 
v Blovicích 23letý řidič vozidla Audi A4. Ve druhém případě byl dne 
28. července zastaven rovněž v Blovicích, tentokrát na Masarykovo 
náměstí 36letý řidič vozidla Citroen Berlingo. U řidičů byly dechové 
zkoušky na přítomnost alkoholu v dechu negativní, ale měli pozitivní 
orientační test na zjištění přítomnosti omamných a psychotropních 
látek. Na výzvu policistů se oba řidiči podrobili lékařskému vyšetření, 
z kterého byla zjištěna přítomnost amfetaminových derivátů. V obou 
případech byly ve věci zahájeny úkony trestního řízení pro podezření 
ze spáchání trestného činu ohrožení pod vlivem návykové látky. 

prap. Bc. Jana Prokopová
6. srpna 2021

OPILÝ MUŽ LEŽEL NA SCHODECH
BLOVICE – Nebyl schopen chůze ani se podrobit dechové zkoušce.  
Policisté z obvodního oddělení Blovice přijali včera v odpoledních 
hodinách oznámení o muži, který leží na schodišti v parku na Masa-
rykově náměstí. Policistům známý silně opilý 46letý muž nebyl scho-
pen chůze, natož se podrobit dechové zkoušce, a tak byl ze strany 
policistů zajištěn a převezen na protialkoholní stanici k vystřízlivění. 
Policisté věc řeší jako přestupek proti veřejnému pořádku.

prap. Bc. Jana Prokopová
9. srpna 2021

Informace Policie ČR

Zřízení IV. roč. obč. šk.
Žádáno o povolení zřízení IV roč. obč. školy, 
bezvýsledně, ježto obce přiškolené nedaly 
souhlas a potřebný počet žáků se nepřihlásil.

Výstava Elektr. svazu.
Západočeské elektrárny z Plzně pořádaly pro-
pagační výstavu strojů hospodářských a moto-
rů vše v chodu v zahradě hotelu „Panský dům“ 
za velké účasti občanů z Blovic a okolí, při čemž 
docíleno bylo většího prodeje hosp. strojů.

Narozeniny Fr. Raušara
Pořádána oslava 70. narozenin p. Fr. Raušara 
ředitele škol v.v. za účasti korporací, členů ob. 
zast. a měst. rady v „Sokolovně“.
Jubilant, dlouholetý učitel a ředitel škol, člen 
všech korporací v obci, předseda okr. osvět. 
sboru, okr. péče o mládež, okrašlovacího spol-
ku atd. působil v obci po celou řadu let a jeho 
zásluhou vysázeno spousty stromoví, zřízeny 
parčíky, vysázeny dosud holé stráně, upraven 
sad na Dubí, v Cecimě, zřízen Husův pomník, 

prováděna ochrana památek a starých stromů.

Resignace Fr. Silovského na členství ob. za-
stup. přijata, odchází za povoláním do Plzně.

Přepsala D.Š.

Zdroj: Památnik ochranného města Blowic, 
str. 49 vpravo – 56 vlevo, dostupné z: http://www.
portafontium.eu/iipimage/30560322
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MĚSTO BLOVICE A ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ

Město a životní prostředí

V únorovém čísle BN jsme psali o tom, že jednou z plánovaných aktivit 
v cihelně je obnovení „Blovického smyku“ – závodů vojenské a terénní 
techniky, který na šest let z důvodu zákazu tehdejšího majitele z cihelny 
a z Blovice zmizel. Závody se konaly místo toho v Dobřanech. Připomí-
nám, že takové závody těžké techniky jsou jedinečným a těžko nahradi-
telným managementem této lokality s výskytem obojživelníků, kteří pre-
ferují dočasné tůně vzniklé pohybem vojenské techniky (čolek obecný, 
čolek velký, kuňka žlutobřichá a další).
Cihelna tak po šest let zarůstala křovinami až do letošního jara, kdy 
byla zásahem města částečně vymýcena a zprůchodněna pro pěší. Ve 
skutečnosti bylo ale tohle mýcení také přípravou na znovuuspořádání 
Blovického smyku.
Díky perfektní spolupráci s Jiřím Laštovkou, resp. se zástupci vznikají-
cího Sdružení přátel srubu, se podařilo terénní, historickou a vojenskou 
techniku přilákat do Blovic už letos, a tak můžeme konstatovat, že Blo-
vický smyk se opravdu letos vrátil do naší cihelny!

Závod se konal v termínu 22.–25. 7. 2021. Sešlo se zde více než 35 aut; 
mezi nimi dominovalo deset klasických „vejtřasek“, tedy nákladních 
vozů Praga V3S v různých úpravách. Snad nejzajímavějším vozem byl 
pak elektrický UAZ Hunter společnosti MW Motors ze Štěnovic. Ale už 
dost technikálií; to není moje parketa a „srubaři“ jistě přinesou o závodu 
v příštím čísle BN podrobnou zprávu. 
Po červencových bouřkách bylo třeba ještě ručně „upravit“ trasy a vy-
vrácené nebo přelomené stromy odstranit ze závodních koridorů (obr. 2). 
Pak už mohl začít závod, který provedl ten správný „naturový“ manage-

ment. Výsledkem je také zcela průchozí cihelna pro pěší. Město Blovice 
velmi děkuji Spolku přátel srubu za pomoc při managementu této 
lokality.

Celý závod byl také koordinován ve spolupráci s odborem životního 
prostředí KÚ Plzeňského kraje, neboť území je Evropsky významnou 
lokalitou. 
Zbývá dodat, že cestu do cihelny v době závodů našlo jen několik de-
sítek našich občanů. Věřím, že příští rok, až bude doba klidnější (v což 
pevně věřím), při dobré propagaci akce, si do cihelny najde cestu mno-
hem více diváků.

Pavel Vlach
člen Rady města Blovice

Obr. 2: Likvidace popadané stromové vegetace po červencových bouřkách. 
Foto: J. Laštovka,  2021Obr. 1: Terénní a vojenská technika je 

pro management EVL Blovice nepostradatelná. Foto: J. Laštovka, 2021
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Vážení čtenáři,
léto uteklo jako nic a konec srpna není jen 
ve znamení konce prázdnin a dovolených, 
ale také časem, kdy vychází po prázdnino-
vé přestávce další číslo Blovických novin.
Před prázdninami jsme dokončili povídání 
o nepůvodních a invazních druzích a dnes 
se zase vrátíme k tématu ohrožených, 
a tedy chráněných druhů. Vracíme se k pla-
zům! V únoru, před „invazivní odbočkou“, 
jsme zvládli jen dvě české želvy (druhy) 
a dnes je před námi skupina početnější – 
ještěři.

Ještěři
Ještěři jsou celkem dobře uchopitelnou 
skupinou: mají poměrně štíhlé tělo s dlou-
hým ocasem a většinou dobře vyvinutými 
končetinami; když říkám většinou, na mysli 
mám výjimky typu slepýše nebo balkán-
ského blavora žlutého, kteří jsou beznozí 
a vypadají spíše jako hadi. Od těch je ale 
odlišuje další typická vlastnost ještěrů – 
mají pohyblivá oční víčka, takže na rozdíl 
od hadů mohou mrkat. Ještěrů je u nás pět 
druhů (možná i víc), ale na Blovicku žijí jen 
tři z nich. Tak se na ně pojďme podívat! 

Ještěrka obecná
Jedná se o náš nejhojnější druh, vyskytující 
se na celém území; její stavy v důsledku ztráty 
přirozených stanovišť ale kontinuálně klesají. 
I proto patří dle zákona mezi silně ohrožené 
druhy. Její délka se pohybuje kolem 20 cm, 
přičemž na tělo připadá jen kolem 8 cm. 
Ještěrky obecné (Lacerta agilis) jsou silně 
teritoriální, své území hájí. V teritoriu loví 
menší hmyz, pavouky, červy, plže atd. Ale 
pozor, je schopna chytit i letící kořist. Te-
ritorium obhajují i kvůli rozmnožování, kte-
ré probíhá nejčastěji květnu nebo červnu. 
Vejce kladou do jamky v písku, mláďata 
o velikosti 5 cm se líhnou v červenci nebo 
srpnu a jsou ihned zcela samostatná. Ješ-
těrky (nejen obecné) loví řada druhů savců 
a ptáků, mezi nimi jmenujme volavky, čápi, 
lišky, jezevci, ale také kočky. Ještěrky loví 
i zmije obecná.

Ještěrka živorodá
Ještěrka živorodá (Zootoca  vivipara) je 
také poměrně hojná a také patří mezi silně 
ohrožené druhy. Žije ale hlavně ve vyšších 
nadmořských výškách. Celosvětově patří 
mezi vůbec nejrozšířenější druhy plazů na 
světě. 
Jak jí poznat od ještěrky obecné? Záměna 
hrozí pouze se samičkou ještěrky obecné: 
hnědavé zbarvení jejího těla je víceméně 
rovnoměrné, na jejím hřbetu pak tvoří svět-
lé skvrny někdy až bílou linii. Naproti tomu 
ještěrka živorodá má boky výrazně tmavší 
než hřbet, který je světlý, uprostřed s tma-
vou linkou. Tento druh se páří se v dubnu 
až květnu. Mláďata se rodí obvykle v čer-
venci, ve vaječné bláně, z níž se téměř 
okamžitě dostávají, jsou černá a po naro-
zení velká obvykle méně než 4 cm. 

Obr. 1: Páření ještěrky obecné (samec je zelenkavý, samička hnědá). Foto: R. Gebhardt, 2006

Symboly ochrany přírody

Obr. 2: Ještěrka živorodá z Bulharska. Foto: D. Jablonski, 2012

Obr. 3: Ještěrka zelená z Českého středohoří. Foto: CHKO České středohoří, 2018
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Ještěrka zelená
Tato ještěrka je mnohem větší a její do-
spělci jsou zeleně zbarvení; hnědavá 
jsou pouze mláďata. Samci mají v době 
rozmnožování tyrkysově zbarvené hrdlo. 
Záměna s jiným druhem u nás nehrozí; 
ještěrka zelená (Lacerta  viridis) se v ČR 
vyskytuje pouze ve dvou oddělených 
areálech; ve středních Čechách, včetně 
Prahy, a na jižní Moravě, kde je součástí 
výběžku souvislého areálu v jihovýchodní 
Evropě. Velmi hojná je v NP Podyjí; až pů-
jdete ochutnat místní bílé na Šobes, bude 
jistě vaším věrným společníkem. 

Ještěrka zední
Ještěrka zední (Podarcis  muralis) je nej-
vzácnější druhem ještěrky u nás; žije pou-
ze na lokalitě kolem Štramberka. Pokud 
jí potkáte jinde, bude se jednat většinou 
o jedince uniklého ze zajetí; často se totiž 
také chová v teráriích, podobně jako jiný 
druh, který je u nás uváděn, a to ještěrka 
travní (Podarcis tauricus).

Slepýš křehký
Slepýš křehký (Anguis  fragilis) se vysky-
tuje na celém našem území, včetně Blo-
vic. Dorůstá obvykle délky 30 cm (max. 
45 cm). Jeho hlava je poměrně velká, ne-
oddělená od trupu. Zbarven je nenápadně 
hnědě, často se skvrnami tvořícími někdy 
tmavší pruh, u samců se objevují blankyt-
ně modré skvrny na spodní straně těla. 
Slepýš se vyskytuje většinou na pase-
kách, stráních i na loukách nebo v sutích 
– tedy prakticky kdekoliv. Žijí ale většinou 
skrytě, aktivní jsou hlavně po dešti, kdy 
se vydávají na „lov“ své oblíbené kořisti, 
tedy žížal a plžů. Podobně jako ještěrky 
i slepýš v nebezpečí může odvrhnout část 
svého ocasu (tzv. autotomie) a ocas mu 
pak částečně regeneruje. 
No, a ještěři jsou za námi. Příště se po-
díváme na hady, skupinu, kterou prostě 
nemůžeme opomenout.

Ale teď mi napadá ještě jedna věc! V lis-
topadovém čísle BN (2020) jsem psal, že 
žába blatnice skvrnitá se v Blovicích ne-
vyskytuje a nejblíže ji můžeme zastihnout 
v Nepomuku. To proto, že se tam vyskytu-
je lehčí půda, do které se blatnice zahra-
bávají. Na konci července jsem ale na své 
zahradě nalezl čerstvě metamorfovanou 
mladou blatnici, což může znamenat pou-
ze dvě věci: buď si ze mě dělají sousedé 
legraci a hází mi to přes plot, nebo si blat-
nice přestaly s blovickou tvrdou buližníko-
vou půdou lámat hlavu.

Přeji všem hezký konec srpna a v září zase 
na napsanou!

Pavel Vlach

Obr. 5: Slepýš křehký z Bosny a Hercegoviny. Foto: D. Jablonski, 2012

Obr. 6: Blatnice skvrnitá na Bohušově. Foto Pavel Vlach, 2021

Obr. 4: Ještěrka zední. Foto: C. Manci (Shutterstock.com)
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80. VÝROČÍ ÚMRTÍ FRANTIŠKA RAUŠARA
Dne 9. srpna uplynulo 80 let od úmrtí Františka Raušara, význam-
né blovické osobnosti, jehož památku uctili představitelé města 
Blovic a Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., položením kytic 
u jeho hrobu na blovickém hřbitově. Právě František Raušar stál 
u zrodu sbírek dnešního Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o. 
Byl nesmírně aktivní v kulturně-politickém životě města a jeho 
okolí. Během své pedagogické kariéry propagoval moderní vý-
ukové metody a směry ve školství. Za jeho působení jsou popr-
vé pořádány na blovické škole stromkové slavnosti, dětské dny, 
výstavy květin a výlety, a to i do vzdálenějších míst, např. v roce 
1913 do italských Benátek. 
František Raušar se narodil 25. srpna 1857 v Budislavicích u Ka-
sejovic. Po studiích v Nepomuku, v Rakovníku a na učitelském 
ústavu v Praze zahájil v roce 1876 kantorskou dráhu v Blovicích, 
kde se v roce 1897 stal ředitelem chlapecké měšťanské školy. 
V roce 1903 založil Okrašlovací spolek v Blovicích a stal se jeho 
dlouholetým předsedou. Zásluhou tohoto spolku bylo osázeno 
stromy například blovické náměstí, Cecima, Šibeniční vrch, ces-
ta do Kamenska a park na Dubí, který ještě za života Františka 
Raušara pojmenovalo město jako „Raušarovy sady“. Byl autorem 
několika prací o regionální historii a osobnostech. Při Okrašlo-
vacím spolku v Blovicích zřídil v roce 1913 muzejní odbor a jeho 
předsedou byl až do své smrti. V roce 1936 se stal muzejní od-
bor členem Svazu českých muzeí v Praze. Vlastivědné sbírky 
z Blovic a okolních obcí byly postupně shromažďovány a uloženy 
v domě Františka Raušara v Hradišťské ulici čp. 148. Podílel se 
na činnosti mnoha dalších organizací a spolků s místní i státní 
působností. Od roku 1898 až do konce 1. světové války byl čle-
nem obecního zastupitelstva a od října 1916 byl čestným obča-
nem města Blovic za záslužnou činnost, rozvoj školství i města.  
Zemřel 9. srpna 1941 v Blovicích.
Po smrti Františka Raušara převzalo muzejní sbírky do svého 
vlastnictví město Blovice. Vznikem okresu Plzeň-jih v roce 1960 
se rozšířila působnost muzea na celý tento region. Raušarovo 
vlastivědné muzeum bylo proto přejmenováno na Okresní muze-
um v Blovicích a od roku 1976 na Okresní muzeum Plzeň-jih se 
sídlem v Blovicích. Muzeum postupně shromáždilo a zpřístupnilo 
veřejnosti bohaté sbírky archeologické, národopisné, umělecko-
průmyslové, výtvarné a literárněhistorické.

Mgr. Milan Procházka, muzejní pedagog

Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

KALENDÁRIUM AKCÍ:

VÝSTAVY

DíkůVzdání aneb O kravách a lidech – výstava 
4. 5. – 30. 9. 2021
Život a dílo filozofa a malíře Josefa Matějky – výstava
10. 6. 2021 – 29. 8. 2021
Obnovená krása. Restaurované poklady ze sbírek Muzea 
jižního Plzeňska v Blovicích, p. o. – výstava
9. 9. 2021 – 13. 11. 2021
Zbožnost, spása a život věčný. 
Sv. Jan Nepomucký a barokní doba – výstava
21. 10. 2021 – 26. 3. 2022

AKCE

Obnovená krása. Restaurované poklady ze sbírek Muzea 
jižního Plzeňska v Blovicích, p. o. – 
komentovaná prohlídka výstavy
9. 9. 2021; 17.00 
Letní barokní festival na zámku Hradiště – 
STOPY BAROKA – tematický speciál
11. 9. 2021; 10.00–22.00
Krajina a možnosti jejího průzkumu – přednáška
23. 9. 2021; 17.00
Mezinárodní den archeologie – tematický speciál
16. 10. 2021; 9.00–15.00
Zbožnost, spása a život věčný. 
Sv. Jan Nepomucký a barokní doba –
komentovaná prohlídka výstavy
21. 10. 2021, 17.00
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František Raušar (1857–1941) patřil v prů-
běhu svého dlouhého života mezi nej-
významnější blovické osobnosti. Svou 
činností a angažovaností ve prospěch so-
ciálního i kulturního života obce po sobě 
zanechal rozsáhlé dědictví, z nějž vedle 
pedagogické kariéry vystupuje především 
jeho role zakladatele dnešního Muzea 
jižního Plzeňska v Blovicích. Osobní ži-
vot této blovické elity však poznamenala 
nejedna ztráta. Nikdy však nezůstával 
osamocen a po jeho boku stála milující 
manželka, oddaná sestra a během svého 
krátkého života i jediná dcera.
František Raušar pocházel z Budislavic 
v dnešním okrese Plzeň-jih. O rodinných 
poměrech Raušarových dnes vypovída-
jí už jen dochované matriky. Jeho otec 
sedlák Jan Raušar (1831–1902) nepatřil 
ke zdejším starousedlíkům. Pocházel ze 
Starosedlského Hrádku v okrese Příbram. 
V roce 1853 se již v Budislavicích oženil 
s Marií Sloupovou (1833–1909), dcerou 
budislavického rolníka Tomáše Sloupa. 
Postupně se jim narodilo jedenáct dětí. 
Pouze šest se však dožilo dospělosti. 
V roce 1869 porodila Marie Raušarová 
své deváté dítě, dceru Filumenu, budoucí 
učitelku v Blovicích. 
Vysoká dětská úmrtnost byla v této době 
realitou každodenního života a vůbec ne-
musela reflektovat materiální postavení 
rodiny. Jan a Marie Raušarovi dokázali 
zřejmě zajistit studium několika svým po-
tomkům včetně Filumeny. Ta během své-
ho života užívala obě formy svého jména. 
Starší tvar „Filumena“ se objevuje v budi-
slavické matrice v záznamu o jejím naro-
zení 14. března 1869 a křtu o den později. 
Následně o ní řada pramenů referuje jako 
o „Filomeně Raušarové“. V 2. polovině 
19. století se až tak často nestávalo, aby 
si dívka ze střední třídy volila povolání. 
Pedagogická profese tak bývala jednou 
z mála přístupných a společností tolero-
vaných možností. Filomena Raušarová 
musela s velkou pravděpodobností vystu-
dovat ženský učitelský ústav či absolvovat 
dlouhodobý odborný kurs. 
Do Blovic přichází ve svých dvaceti letech 
na podzim roku 1889 díky aktivitě místní 
školní rady, která se rozhodla místo za-
městnávání zdejších žen najít pro výuku 
ručních prací kvalifikovanou odbornou 
sílu. Vyučování zahájila 2. listopadu 1889 
za renumeraci sto zlatých. Její mužští 
kolegové začínali tehdy na nejnižších uči-
telských pozicích na částce sto padesáti 
zlatých. V roce 1892 jí na návrh školního 
dozorce, doktora Štěpána Pučálky a řídí-
cího učitele Kurzy poskytovala blovická 
místní školní rada kromě otopu a zřejmě 
i přídavku na ubytování také dalších šede-
sát zlatých ročně. Stejnou částku obdržela 
také o dva roky později. 
Výuka ručních prací patřila do školského 
kurikula obecných i měšťanských škol. Ač-
koliv se pro dnešní dobu zdá nepotřebná, 
drtivá většina všech žákyň a studentek 

mířila do manželského přístavu, kde hos-
podyně musela znát alespoň základy šití, 
vyšívání, pletení nebo háčkování. Filome-
na Raušarová se v novém zaměstnání či-
nila. Od roku 1907 vyučovala současně na 
měšťanské škole dívek. Oficiální definitivu 
získala rozhodnutím místní školní rady 
o rok později.
Aktivně si doplňovala vzdělání v průběhu 
celé své pedagogické dráhy. V červenci 
a v srpnu 1906 navštěvovala industriální 
kurs v Hořovicích. V dubnu 1912 absolvo-
vala tělocvičný kurs pod vedením cvičitele 
z Jednoty učitelské okresu blovického. 
V roce 1914 si vybrala několikaměsíč-
ní kurs vaření a domácího hospodářství 
při Ženské průmyslové škole „Ludmila“ 
v Českých Budějovicích. O sedm let poz-
ději navštěvovala Kurs pro další vzdělává-
ní učitelek ženských ručních prací v Plzni, 
pořádaný vzdělávací organizací Husova 
lidová univerzita. Učební pomůcky sou-
časně obohacovala svými výrobky. V roce 
1897 sestavila například vzorník plátěných 
a čistě lněných látek. Mezi kolegyněmi 
navázala přátelství zejména s Augustou 
Rozsypalovou, učitelkou, političkou a ve 
20. letech minulého století i poslankyní. 
Vzájemnou úctu dokazuje korespondence 
mezi nimi, datovaná od 90. let 19. století 
až do roku 1925, kdy Augusta Rozsypalo-
vá zemřela. Dnes je součástí sbírek Mu-
zea jižního Plzeňska v Blovicích. 
Vedle školního prostředí přispívala Filo-
mena Raušarová svým umem i k povzne-
sení sociálního života obce. V roce 1932 
odevzdala do rukou blovických hasičů 
nově vyšitý prapor s nápisem „Bližnímu na 
pomoc.“ Sbor ji následně jmenoval svou 
čestnou členkou. Prokazatelně se také 
angažovala ve prospěch muzea v Blovi-
cích zřejmě i z úcty k památce svého teh-
dy již zemřelého bratra. V roce 1947 totiž 
oslovila inženýra Františka Nejdla, přítele 
regionálního malíře Jaroslava Šafaříka-  
-Šafary, ve věci získání náčrtů, sešitů, foto-
grafií a korespondence zmíněného umělce. 
Jméno Filomeny Raušarové se zároveň ob-
jevuje ve spojitosti s Českou akademií věd 
a umění, předchůdkyní dnešní Akademie 
věd. Pravděpodobně se stala její význam-
nou členkou, protože po její smrti necha-
la tato instituce vytisknout sadu parte se 
svým logem. Raušarová jí odkázala většinu 
svého majetku včetně domku.
Vedle přímé výuky a členství ve spolcích 
organizovala Raušarová i další aktivity. 
V červenci 1894 se v Blovicích uskuteč-
nila výstavka více než tři sta různých ruč-
ních prací žákyní školy, navštívená také 
hraběnkou Pallfyovou, členy obecního 
zastupitelstva i místní školní rady. V době 
první světové války se věnovala přede-
vším charitativní práci. Pomáhala organi-
zovat takzvané dětské dny, jejichž výtěžek 
pak odcházel ve prospěch sirotků po pad-
lých vojínech. V roce 1915 spolu s dívkami 
z měšťanské školy poslaly do vojenské 
nemocnice v Plzni desítky kilogramů se-

braného ovoce a zeleniny. V říjnu 1916 
pak vypravila společně se svou švagrovou 
Josefou a dalšími ženami z Blovic dvě 
stě kilogramů ovocných konzerv na stej-
né místo určení. V roce 1917 přispěla tři 
sta korunami na sedmou válečnou půjčku. 
Většina úpisů z podobných akcí nebyla 
v poslední fázi války a po jejím skončení 
nikdy proplacena. 
Závěr pedagogické dráhy Filomeny Rau-
šarové zřejmě neprobíhal podle nejlepší-
ho scénáře. Od března do června 1924 
čerpala zdravotní dovolenou. Podlomené 
zdraví ji trápilo zřejmě i přes celé léto, pro-
tože se do školy na začátku nového roku 
nevrátila a nastoupila pravděpodobně až 
po urgencích ze strany vedení. V roce 
1927 figurovalo její jméno jen na seznamu 
vyučujících občanské školy v Blovicích, 
přesto se celkovým úvazkem dvacet čtyři 
vyučovacích hodin přibližovala dnešnímu 
plnému úvazku pedagoga na základní či 
střední škole. K prvnímu dubnu 1929 pak 
byla na vlastní žádost přeložena na trvalý 
odpočinek. Po čtyřiceti letech pedago-
gické dráhy ocenil autor kroniky blovické 
školy její zásluhy jednou větou. Svou roli 
zde hrála zřejmě i generační obměna na 
zdejších vzdělávacích institucích po první 
světové válce a odchod Františka Rauša-
ra do penze. 
Osud Filomeně Raušarové její strádá-
ní zřejmě vynahradil. Žila poblíž svého 
bratra a švagrové téměř dalších dvacet 
let. Pravděpodobně si zakoupila vlastní 
nemovitost. Ačkoliv se zřejmě netěšila 
oblibě svých posledních kolegů, žáci na 
ni nezapomněli. V červnu 1940 jí budoucí 
kanovník Metropolitní kapituly u Svatého 
Víta a farář Svatovítské katedrály v Pra-
ze kněz Václav Kořínek daroval drobný 
tisk s poukazem na svou primici, první 
slouženou bohoslužbu, odehrávající se 
v blovickém kostele. Filomena Raušarová 

MANŽELKA JOSEFA, SESTRA FILOMENA A DCERA ALEXANDRINA,TŘI DŮLEŽITÉ ŽENY V ŽIVOTĚ FRANTIŠKA RAUŠARA

Portrét Filomeny Raušarové od akademického 
malíře Josefa Matějky. Portrét vznikl kolem roku 1947. 

(Sbírka Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o.)
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zemřela 28. prosince 1948 ve věku téměř 
osmdesáti let. Místo posledního odpočin-
ku našla v rodinném hrobě na hřbitově 
v Budislavicích. 
Švagrová Filomeny Raušarové Josefa 
se narodila jako Josefa Anna Rolečková 
29. prosince 1861 na Boušově číslo popis-
né 9. Její otec Jan Roleček (1832–1901), 
vůdce četnictva,rolník a podle nápisu na 
náhrobku notářský kancelista pocházel ze 
Solnice v okrese Rychnov nad Kněžnou. 
Naopak matka Marie (1840–1932) pochá-
zela z blovické měšťanské rodiny řezníka 
Josefa Špačka. Josefa se stala jejich nej-
starším dítětem. Ze čtyř sourozenců se 
dospělosti pravděpodobně dožil ještě nej-
mladší bratr Josef, narozený v roce 1865. 
O dobrých materiálních poměrech rodiny 
mluví i fakt, že si pro dceru mohli dovolit 
klášterní výchovu. V roce 1877 Josefa 
Rolečková prokazatelně studovala v kláš-
teře v Ronšperku, jak uvádí její poznámka 
v německy psaném zpěvníku, dochovaném 
v muzejních sbírkách. Jedná se o dnešní 
Poběžovice v okresu Domažlice. Ve svých 
devatenácti letech, 7. května 1881 se pak 
vdává za Františka Raušara. Svatby s květ-
novým datem nepředstavovaly v této době 
žádnou zvláštnost. Tolik proklamovaná 
pověra o úmrtí nevěsty se začala prosazo-
vat později. Ani datum narození dítěte ne-
dokazuje, že by podle tehdejších etických 
norem pár musel vstoupit do manželského 
svazku. Ohlášky snoubenců proběhly již 
v průběhu měsíce před svatbou, tak jak 
bylo zvykem.
V lednu 1882 porodila Josefa Raušarová 
dceru Alexandrinu. Přestože jí osud nedo-
přál vidět vlastní dítě vyrůstat, i po její smrti 
zůstávala věrnou družkou svého manže-
la a společně s ním strávila šedesát let. 
O její angažovanosti v místních spolcích 
a sociálním cítění nelze pochybovat. Se 
svou švagrovou se například v době první 
světové války účastnila charitativních akcí 
ve prospěch osiřelých dětí nebo vojáků ve 
vojenské nemocnici v Plzni. Určitou dobu 

žila s Raušarovými pravděpodobně též 
Anna Rolečková (1837–1917), Josefina 
teta, o kterou se zřejmě neteř starala po 
smrti otce až do jejího skonu v roce 1917. 
V roce 1932 zemřela v domě Raušarových 
číslo popisné 148 rovněž Josefina matka, 
což nasvědčuje skutečnosti, že vedle své 
švagrové dožila v dceřině domácnosti 
i ona. Dům Rolečkových byl zřejmě prodán 
či pronajat manželům Kokoškovým na za-
čátku 20. století po smrti otce Josefy Rau-
šarové. 
O dobrých rodinných vztazích s ostatními 
příbuznými svědčí současně rozsáhlá ko-
respondence z pozůstalosti Josefy Rau-
šarové a jejího manžela. Psala si napří-
klad se svým švagrem Josefem Zdeňkem 
Raušarem, inženýrem chemie a význam-
ným balkanistou, s ženskou částí rodiny 
nebo se svým manželem, pokud se vydal 
na cesty. V roce 1894 ji tak například 
poslal pozdrav z Berlína. 
Mezi její významné přátele 
s jistotou patřil i Jan Sý-
kora z Komorna, legionář 
za 1. světové války a vý-
znamný odbojář za 2. svě-
tové války, popravený na-
cisty v Berlíně v listopadu 
1942. V průběhu třiceti 
let jí poslal několik desí-
tek pohlednic z Německa, 
Francie a především Velké 
Británie.
Josefa Raušarová přežila 
jak svou dceru a manžela, 
tak o šest let i svou švag-
rovou Filumenu. Zemřela 
13. února 1954. Její ostat-
ky uložili v rodinném hrobě 
Rolečkových a Raušaro-
vých. Ve sbírkách Muzea 
jižního Plzeňska se docho-
vala fotodokumentace z je-
jího pohřbu, dokumentující 
oblibu této osobnosti. 
V případě Raušarových 
nelze opomenout ani příliš 
krátký životní příběh malé 
Alexandriny. V záznamu 
o narození v blovické kroni-
ce 23. ledna 1882 ji pisatel 
uvádí jako Alexandrinu Jo-
hannu Josefu Raušarovou. 
Podle nápisu na náhrobku 
jí pravděpodobně doma 
přezdívali „Lexinka“. Křest 
novorozeněte se uskutečnil 
o pět dnů později. Většina 
dětí přijímala tuto svátost 
buď hned v den narození, 
nebo v ten následující, což 
zřejmě svědčí o organizaci větší slavnosti. 
Skutečnost, že už tehdy patřili Raušarovi 
k městské honoraci, dokládá výběr kmotrů. 
Jednalo se o Johannu Ebenstreitovou, choť 
zdejšího c. k. notáře a zaměstnavatele je-
jího dědečka, a doktora Štěpána Pučálku, 
známého blovického lékaře.
Malá Alexandra nastoupila do školy prav-
děpodobně v roce 1889. Podle školních 

vysvědčení se jí na rozdíl od otce v mlad-
ším žákovském věku dařilo. V roce 1893 
ukončila čtvrtou třídu obecné školy. V po-
lovině května téhož roku přistoupila po-
prvé ke zpovědi a následně zřejmě také 
k prvnímu svatému přijímání, jedné z ka-
tolických svátostí, představující důležitý 
milník v životě věřícího. Začátku dalšího 
školního roku se již nedočkala. 17. srpna 
1893 podlehla záškrtu. O dva dny později 
ji pohřbili v rodinné hrobce Rolečkových. 
Dědeček z matčiny strana jí přežil o de-
vět a matka její matky Marie Rolečková 
dokonce o čtyřicet let, nemluvě o rodičích. 
Kdyby dospěla, jistě by se stala i ona vý-
znamnou postavou blovického veřejného 
života.

Mgr. Jaroslava Smetanová, 
Oddělení historie a společenských věd

Prameny a literatura
Kroniky narozených, oddaných a zemřelých Blovic 
a Budislavic, dostupné na https://www.portafontium.
eu/searching?language=cs
Materiály ze Sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovi-
cích, p. o. 
SOkA Plzeň-jih, Fond ZŠ Blovice, Kronika obecné 
školy 1870–1916, inv. č. 185. Přístupné na https://
www.portafontium.eu/iipimage/30560005

Portrét Josefy Raušarové od akademického malíře 
Josefa Matějky. Portrét vznikl kolem roku 1950. 
(Sbírka Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o.)

Fotografie Františka Raušara, Josefy Raušarové a jejich dcery Alexandriny 
z 2. poloviny 80. let až z 1. poloviny 90. let 19. století. 

(Sbírka Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o.)
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Hostinec Na Habeši
Dům na Palackého ulici čp. 319 byl postaven v roce 1926 pro ro-
dinu Bečvářových a již od počátku byl rozdělen na obytnou a hos-
tinskou část. Sdílená kuchyně sloužila hlavně pro pohostinství. 
Chod hostince řídil majitel domu pan Karel Bečvář, který patřil 
v letech 1919–1928 mezi členy blovické městské rady, kde zastu-
poval Československou sociálně demokratickou stranu. Hostinec 
měl výhodnou polohu nedaleko blovického nádraží. Karel Bečvář 
hostinec provozoval až do své smrti v roce 1937. O rok později 
dům odkoupila Otýlie Veselá a pokračovala v provozu hostince. 
Svůj název získal podnik podle přezdívky syna paní Veselé – 
„Habešan“. Dle výpovědi pamětníků se zde výborně vařilo, bylo 
to zároveň i oblíbené místo karetních hráčů. V roce 1940 paní 
Veselá zakoupila nedaleko stojící truhlářskou dílnu a nechala 
ji zbořit, na pozemcích chtěla postavit hotel s tanečním sálem. 
Stavbu se však nepodařilo zrealizovat. Za druhé světové války se 
v hostinci dle svědectví pamětníků prodávalo ilegálně jídlo bez 
lístků. Dochovala se i úřední povolení z let 1942 a 1943, která 
umožňovala paní Veselé provozovat hostinskou živnost i při spor-
tovních utkáních na hřišti S. K. Blovice. Hostinec byl po znárod-
nění na počátku 50. let uzavřen. Poté využíval hostinské prostory 
do roku 1960 Okresní výbor Československého svazu mládeže. 
V roce 1960 se dostala budova do soukromých rukou. Objekt bý-
valého hostince prošel do současnosti rozsáhlými přestavbami 
a nyní slouží k bydlení.

Hostinec U Redlichů
V roce 1931 získal Arnošt Redlich hostinskou koncesi, na jejímž 
základě začal ve svém domě v Sýkorově ulici čp. 195 provozovat 
hostinec, který již od počátku vedla jeho žena Anna, roz. Krauso-
vá. Paní Redlichová byla sestrou pana Krause, který provozoval 
ve vedlejším domě prodejnu stavebního materiálu. Pan Redlich 
byl kamnář a zámečník. Součástí domu byla i jeho dílna. Hostin-
ská živnost pro něj představovala pouze vedlejší příjem, přičemž 
profitoval z výhodné pozice u nedalekého nádraží. V hostinci byl 
zřízen kuželník a čepovala se zde piva z plzeňských pivovarů. 
V roce 1939, po smrti pana Arnošta Redlicha, přešla hostinská 

koncese na jeho ženu. Po roce 1948 byla celá živnost znárodně-
na a prostory hostince získalo Spotřební družstvo Jednota, kte-
ré na tomto místě hostinec již neobnovilo. Budova hostince byla 
zbořena v roce 2018, pozemek získal majitel hostince U nádraží.

Rudolf Mencl 
a Mgr. Michal Červenka

Zdroje:
Státní okresní archiv Plzeň-jih se sídlem v Blovicích, ARCHIV MĚSTA BLOVICE.
Státní okresní archiv Plzeň-jih se sídlem v Blovicích, KRONIKA MĚSTA BLOVICE, 
1837–1954.
Sbírka Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o.
HNOJSKÁ Vendula a kolektiv blovických pamětníků. Blovice očima pamětníků. 
1. a 2. díl. Blovice: Muzeum jižního Plzeňska, 2007 a 2008. 

DĚJINY BLOVICKÉHO POHOSTINSTVÍ

Pohled do Palackého ulice – hostinec Na Habeši v pravé části pohlednice, 30. léta 20. století. Foto: Soukromý archiv.

Podoba objektu hostinec U Redlichů před demolicí v roce 2017. 
Foto: MJP v Blovicích, p. o.
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Obor muzejní konzervace a restaurování se zabývá:
a) Sanací, správným uchováváním a případnou úpravou 
předmětů v muzejních sbírkách
b) Komunikací mezi pracovníky paměťových institucí 
při formálních i neformálních příležitostech
c) Specializovanou formou dlouhodobého uchovávání potravin 
pro muzeologické účely za použití vzduchotěsných obalů, vody 
a vyšších teplot
Odpověď naleznete v příštím vydání nebo při návštěvě výstavy 
„Obnovená krása“

Správná odpověď na otázku z minulého čísla je „dvě“.

?
KVÍZ

?
? ?

Spolu s novým akademickým rokem zahajuje 
v Blovicích svoji činnost pobočka „Univerzity 
třetího věku“ (U3V), která dává příležitost ak-
tivně studovat zájemcům z řad seniorů. Na 
realizaci a výuce, jež se uskuteční v rámci pro-
gramu U3V Západočeské univerzity v Plzni, 
se aktivně účastní odborní pracovníci Muzea 
jižního Plzeňska v Blovicích, p. o. a výuka bude 
probíhat v prostorách zámku Hradiště. Mimo 
to bude akademický rok 2021/2022 zpestřen 
přednáškami několika externích odborníků 
z institucí i mimo plzeňský region. Pro poslu-
chače je připraven kurz pod názvem „Archeo-
logie a historie jižního Plzeňska“. U3V ZČU 
dále posluchačům nabídne také jiné zajímavé 
předměty, probíhající jako on-line kurzy. 
Výše uvedený předmět „Archeologie a historie 
jižního Plzeňska“ představuje jižní Plzeňsko 
jako tradiční sídelní oblast, kterou dnes po-
znáváme prostřednictvím archeologie a his-
torie. Oblast, která se stala domovem mnoha 
pravěkých kultur i prvních zemědělců a kterou 
ve středověku i novověku vedly významné me-
zinárodní obchodní a kulturní stezky. Byla též 
kolébkou zrodu mnoha význačných osobností.
Předmět nabízí studentům celkový i detailní 
pohled do základních principů archeologie 

a historických věd. V oblasti archeologie se po-
sluchači seznámí nejen s tradičními postupy, 
ale i s moderními metodami, které jsou v sou-
časnosti využívány. Pozornost bude věnována 
jednotlivým etapám pravěku a středověku 
s důrazem na regionální lokality a badatele. 
Historie nabídne posluchačům svá význačná 
témata ze středověku a novověku. V rámci 
tohoto předmětu bude podniknuta i exkur-
ze za vybranými regionálními památkami 
a ukázkami lokalit. Doufáme, že si avizovaný 
kurz získá své posluchače a i nabídka dalších 
předmětů se bude bohatě rozvíjet či formovat 
dle požadavků právě vás všech, našich dosa-
vadních nebo naopak nových příznivců. Výuka 
se bude odehrávat ve vybraná úterý od 16.30 
do 17.30 hod v zámecké kapli sv. Ondřeje. 
Předmět je koncipován jako dvouletý. A na co 
se můžete hned na začátku těšit? V zimním 
semestru se dozvíte např. jaké jsou principy 
fungování archeologie, co jí přináší moderní 
technologie, jak vypadalo formování prvních 
zemědělských kultur nebo čím jsou výjimeč-
né regionální památky z období eneolitu, jaký 
máme v regionu zlatý poklad apod. Letní se-
mestr pak bude ve znamení nově příchozích 
slovanských obyvatel raného středověku a po-

sléze formování vrcholně středověké společ-
nosti, která se náležitě rozvíjela. Pojďte s námi 
cestovat časem od tajemného pravěku až po 
současnost…
Organizační informace U3V ZČU kurz „Ar-
cheologie a historie jižního Plzeňska“: 
Místa v kurzu je nutno rezervovat elektronic-
ky předem. Rezervační systém dostupný na: 
www.u3v.zcu, kde se dozvíte i bližší infor-
mace, bude spuštěn od středy 24. 8. 2021 
od 12.00 hodin a přístupný bude do soboty 
28. 8. 2021 do 23.59 hodin.
Zápis spojený s platbami kurzovného v hoto-
vosti bude v prostorách Muzea jižního Plzeňska 
v Blovicích (Hradiště 1, 336 01 Blovice) probí-
hat dne 14. 9. 2021 od 10.00 do 12.00 hod.
Výuka bude zahájena v úterý 21. 9. 2021.
Místo výuky: Muzeum jižního Plzeňska 
v Blovicích, p. o.
Kontakt: Univerzita třetího věku ZČU v Plzni, 
Jungmannova 1, Plzeň 301 00
Kontaktní osoba: Ing. Tereza Mirvaldová, tel. 
377 631 906, e-mail: mirvaldo@rek.zcu.cz

Mgr. Milan Procházka, muzejní pedagog 
a odborný garant výuky kurzu 

„Archeologie a historie jižního Plzeňska“

NOVÁ POBOČKA „UNIVERZITY TŘETÍHO VĚKU“ ZAHAJUJE NA ZÁMKU

?
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Vážení čtenáři,
srpen se již blíží ke svému závěru a sním 
i náš třetí ročník „Léta za Liďákem“. 
Hned v úvodu si Vás dovolím pozvat na 
poslední prázdninovou akci, kterou bude 
v sobotu 28. 8. OPEN AIR koncert popu-
lární kapely LUCIE REVIVAL! Občerstve-
ní bude jako vždy zajištěno!
A jak naše letní sezóna probíhala?
Vše začalo těsně před prázdninami Vod-
nickou stezkou pro děti, která měla opět 
veliký úspěch. Na její trase čekalo celkem 
10 úkolů a navštívit jste ji mohli až do neděle 
4. července.
Třetí ročník Léta za Liďákem odstartoval 
ve čtvrtek 15. července projekcí letního 
kina a filmem Forrest Gump. Bohužel kaň-
kou tohoto večera byla malá návštěvnost.
To se ovšem změnilo při druhém promítá-
ní 29. července! Podařilo se nám sehnat 
práva na české filmové novinky a diváci si 
mohli naplno užít premiérové „Matky“! 
Letní kino vygradovalo 12. srpna s horkou 
novinkou „Prvok, Šampón, Tečka a Ka-
rel“. Děkujeme všem za neuvěřitelnou 
návštěvnost poslední projekce, která té-
měř dosahovala úspěchů prvního ročníku 
letního kina za Liďákem!
S počátkem září se blíží i každoroční měst-
ské slavnosti, v rámci kterých bude v bu-
dově Lidového domu zpřístupněna výstava 
„Židovská obec v Blovicích“. Tuto výstavu 
můžete navštívit již od středy 1. září do 
úterý 14. září. Součástí výstavy a slavnos-
tí bude i přednáška Dr. Freda Chvátala na 
téma „Židé na Blovicku“, která se uskuteč-
ní v sále Lidového domu v pátek 10. 9. od 
18.00. Srdečně Vás zvu na obě akce, které 
připravilo Městské kulturní středisko Lidový 
dům Blovice, Město Blovice a Muzeum již-
ního Plzeňska v Blovicích.
V pátek 3. 9. se v prostoru za Lidovým 
domem uskuteční Sportovní odpoledne 

od 16.00 do 20.30. Stejně jako v loňském 
roce se můžete těšit na zumbu, aerobic, 
pilates, jógu a fitness!
V druhé polovině září, přesněji v pátek 
17. 9. zahájíme tradiční podzimní kurz tance 
a společenské výchovy pod vedením Taneč-
ní školy Filip Gregoriades. V druhé polovině 
srpna byl všem přihlášeným účastníkům 
zaslán email s podrobnými propozicemi. 
Druhá taneční lekce bude mimořádně z or-
ganizačních důvodů ve čtvrtek 23. 9.!
V neděli 26. 9. si přijdou na své Ti nejmen-
ší! Do Lidového domu přijede populární 
Michal Nesvatba z kouzelné školky se 
svojí show! Začátek vystoupení je v 15.00 
a předprodej vstupenek naleznete v síti 
ticketportal.
Závěrem září se můžete těšit na oblíbené 
duo Václav Žákovec a Anička Volínová, kteří 
zahrají tradičně ve čtvrtek 30. 9. od 16.00.
Raději s předstihem Vás seznámím i s říj-

novou akcí, kterou bude populární RETRO 
párty v sobotu 2. 10.!
Sledujte prosím naše informační kaná-
ly a vývěsní plochy, na kterých budeme 
vždy uveřejňovat aktuální informace ke 
všem akcím, včetně covidových opatření 
– web www.lidovydumblovice.cz, FB a IN-
STAGRAM @ldblovice.

Těším se na společné kulturní zážitky!

Za Lidový dům Bc. Václav Podroužek
ředitel MKS Lidový dům Blovice

KULTURNÍ PŘEHLED

28. 8.   – Lucie Revival OPENAIR
1. 9.–14. 9.  – Výstava „Židovská obec
     v Blovicích”
3. 9.   – Sportovní odpoledne
10. 9.   – Přednáška 
    „Židé na Blovicku”
17. 9.   – Zahájení tanečního  
    kurzu
23. 9.   – Taneční kurz – 2. lekce
26. 9.   –  Michal Nesvatba 
    z kouzelné školky,  
    předprodej na ticketportal
30. 9.   – Duo Václav Žákovec 
    a Anička Volínová
1. 10.   – Taneční kurzu – 3. lekce
2. 10.   –  Retro párty

Divadelní představení „Kaktusový 
květ” – 17. 10. 2021, online předprodej
Halina Pawlowská „Manuál zralé 
ženy” – přesunuto na 9. 11. 2021, 
online předprodej
Představení „ŽENA ZA PULTEM 2” – 
23. 11. 2021, online předprodej, 
přesunuto
Divadelní představení Velké lásky 
v malém hotelu – další přesun na 
26. 2. 2022, online předprodej
Předprodeje na www.ticket365.cz! 
Informace k muzikálu Kvítek mandra-
gory: nový termín: 6. 11. 2021, sobota, 
začátek představení 14.00. Cena 
vstupenky: 799 Kč, doprava: 300 Kč. 
Ještě máme několik vstupenek volných! 
V případě zájmu se přihlaste na email: 
kranatova@ldblovice.cz

Bližší informace o dalších 
plánovaných akcích naleznete na:
 Webu – www.lidovydumblovice.cz 
 Facebooku –  
www.facebook.com/ldblovice 
 Instagramu –  
www.instagram.com/ldblovice 
 Telefon – 371 522 236
 Email – info@ldblovice.cz 

Informace z Lidového domu
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Informace z knihovny
Městská knihovna se po létu, opět od září vrací k tradiční výpůjční době.
Otevírací doba:
po  8–12  13–18
st 8–12  13–17
pá 8–12  13–17
Vyhodnocení výtvarné soutěže Čím nás Jaro může překvapit
Z donesených obrázků jsme vylosovali dvě velmi šikovné výtvarnice, 
které od nás obdrží mimořádnou odměnu. Jsou to Eliška H. a Zuzan-
ka D., oběma moc gratulujeme. Během měsíce září si mohou přijít pro 
odměnu do knihovny.
Balení učebnic
V měsíci září nabízíme již tradiční službu balení učebnic. Zájemci si 
mohou přijít obalit učebnice. Cena jednoho obalu je 5 Kč.
Malá ochutnávka z novinek, které během léta přibyly do fondu 
městské knihovny:

Knihy, které ocení hlavně ženy:
Jana Poncarová – Cyklistka
Nová kniha od velice oblíbené autorky bestselleru Podbrdské ženy.
Být vzornou manželkou: takový osud měl čekat Blanku ze šlechtického 
rodu Battaglia. Její dobrodružná povaha jí však velela jinak. Z divokého 
děvčete vyrostla sebevědomá žena, která na kole zcestovala kus světa. 
Své stáří Blanka pak tráví v chátrajícím rodném zámečku v jihočeských 
Bratronicích. Sleduje, jak známý svět kolem ní mizí. Až díky studentce 
žurnalistiky Kláře ožívají vzpomínky na Blančin dávný pestrý život – i na 
její osudovou lásku, po které jí zůstal jen nikdy nepřečtený dopis.
Katarína Gillerová – Dívka v zrcadle
Pro jednoho splněný sen, pro druhého noční můra. 
Hotely, koncertní sály, ustavičné cestování. Vyrůstat s rodiči muzikanty 
nebylo pro Olivii zrovna snadné. Její dětství bylo sice plné zážitků, ale 
zato jí chyběly kamarádky a pocit, že někam patří. Ten pozná až v do-
spělosti díky rodině svého přítele Jonáš. Pak ale do jejích poklidných 
dnů nečekaně zasáhne příchod nového šéfa – bývalého spolužáka, 
kterému kdysi zlomila srdce a on se jí za to začne mstít.
Michaela Klevisová – Čekání na kocoura
Alice složitě hledá cestu k dospívající dceři, Delfína už nechce být dál 
single, Théo těžce nese stěhování z venkova do města, malý David se 
musí smířit s rozvodem rodičů... Jedno mají všichni hrdinové společné: 
lásku ke kočkám. Čtrnáct křehkých příběhů o vztazích lidí, kterým au-
torka přezdívá „kočkaři“, vám vykouzlí úsměv na rtech a zároveň vás 
i dojme.

Detektivní romány a thrillery:
Dan Malakin – Kořist
Co byste dělali, kdyby se někdo rozhodl zničit vám život? Stalker Alan 
Griffin obrátil její svět naruby. Když ho konečně zavřou do vězení, 
touží Rachel po novém začátku. Teď má tříletou dceru a nový vztah. 
Ale někdo ji zase sleduje. Někdo, kdo se jí naboural do mobilu, e-
-mailu i účtů na sociálních sítích. Rachel je přesvědčená, že to je 
Griffin, který se jí chce po návratu z vězení pomstít. Musí ho najít. Ale 
během pátrání si Rachel uvědomí, že se tu děje něco mnohem horší-
ho – někdo ji nutí vzpomenout si na své dětství, které v ní zanechalo 
jizvy. Někdo ji nutí podívat se pravdě do očí…
Hakan Nesser – Řeznice z Malé Barmy
Švédský krimiromán pojednávající o Ellen Bjarneboové, známé jako 
„Řeznice z Malé Barmy“. Inspektor Barbarotti je vzhledem ke své 
rodinné situaci pověřen, aby se podíval na starý nevyřešený případ, 
který leží v policejním archivu v Kymlinge. Jenže pokud nemá na 
kusy rozsekanou oběť vraždy z roku 1989 na svědomí Ellen Bjarne-
boová, která byla za tento čin odsouzena a odpykala si jedenáct let 
ve vězení, tak kdo tedy? Inspektor Barbarotti je nucen vydat se na 
cestu Švédskem, která ho od statku poblíž Kymlinge, kterému se říká 
Malá Barma, zavede až k odlehlému penzionu v horách.

Něco z historie
Melita Denková – Královna Rejčka
Po smrti své první manželky Guty se Václav II. ožení s osiřelou prin-
ceznou Richenzou. Dvanáctiletá dědička polské koruny se těší na 

nový život po boku českého krále, Václav se jí ale hned po svatbě 
zbaví a pošle na osamělý hrad Budín, aby mohl pokračovat ve svém 
nevázaném životě v Praze. Po letech se do odstrčené manželky 
zamiluje, osud si však pro krutě zkoušenou královnu připravil úplně 
jinou cestu.
Elizabeth Chadwicková – Irská princezna
Elizabeth Chadwicková nás svým novým příběhem vrací do polovi-
ny dvanáctého století, na dvůr výjimečného panovníka Jindřicha II. 
Plantageneta. Poté, co je král z Leinsteru Diarmait sesazen, prchá 
z Irska do Anglie, kde hledá útočiště a pomoc od anglického krále 
Jindřicha. Kromě loajality a ochoty pro cokoli je odhodlaný v rámci 
nových aliancí provdat jedinou dceru Aoife významnému normand-
skému šlechtici z velšského pomezí, charismatickému Richardu de 
Clare, ambicióznímu muži nespokojenému se svým osudem. Na hra-
nicích s Walesem to vře, irská království bojují o moc a král Jindřich 
touží rozšířit své již tak dost velké impérium. Hra plná intrik, vášní, 
odvahy a lásky začíná.

Knihy, které ocení hlavně muži:
Louis L’Amour – Odplata
Celé roky hledal Milo Talon muže, který zradil jeho rodinu. Když se 
mu ho konečně povede vypátrat, zjistí, že je z něj jen slepá troska, 
žijící na ranči s dcerou Barby. Když se Talon ocitne uprostřed ostré-
ho sporu mezi rančery, nehledě na minulost se rozhodne přidat na 
stranu muže, který mu tolik ublížil. Rozlišit ovšem, kdo je přítel a kdo 
ne, nebude vůbec snadné.

Něco pro malé i větší čtenáře:
Sabina Konečná – Pozorujeme rostliny lesa a jeho okolí s Je-
níčkem a Mařenkou
Nedaleko hlubokého lesa žili, byli maminka, tatínek a jejich dvě 
děti, chlapeček Jeníček a děvčátko Mařenka. A protože byli Jení-
ček a Mařenka odjakživa neposedové, jednoho dne se v lese ztratili 
a zabloudili až k babě ježibabě! Jaké rostliny během svého putování 
viděli a jak to s nimi dopadlo? To a také mnoho zajímavých informací 
o lese, poli i louce se s dětmi dočtete v bohatě ilustrované publikaci, 
která je unikátním spojením pohádky a encyklopedie.
Petra Johansson – Emma a trollí sen
Humorný příběh o tom, že opravdové přátelství nezná hranic a nedá 
se ničím nahradit!
Emma je dvanáctiletá slečna ze Stockholmu, která si „frčí“ na sociál-
ních sítích. Maso by za nic nevzala do pusy, zato si ráda smlsne na 
malinách. Morgan je trollí kluk z Kiruny, který propadl u závěrečných 
zkoušek z lidouky. K jídlu má nejraději guláš z mochomůrek, zelené 
mouchy a lahodné zaječí bobky. Myslíte si, že tihle dva prostě ne-
můžou mít nic společného? Omyl! Emma i Morgan hrozně touží po 
kamarádství, jejich rodiče hledají v zemi poklady, a navíc mají oba 
opravdu úžasné babičky!

Nejočekávanější kniha toho roku:
Karel Gott – Má cesta za štěstím
Unikátní autobiografie největší legendy české a československé hu-
dební scény všech dob. Autentický obraz fascinující životní dráhy 
výjimečného umělce s mezinárodním renomé, který na hudebním 
nebi začal zářit ve svých dvaceti letech. Publikace obsahuje zhru-
ba 1800 fotografií a jiných obrazových a dokumentačních materiálů, 
z nichž mnohé dosud nebyly zveřejněny. Karel Gott se na sklonku 
hvězdné kariéry rozhodl zrekapitulovat svůj výjimečný životní příběh – 
napsat vlastní autobiografii. Knihu dokončil ještě za svého života a in-
tenzivně též pracoval na obrazové dokumentaci až do posledních dnů.
Otevřeně hovoří o svém soukromí, dcerách, manželství, ale také 
o věcech, které byly doposud z různých důvodů zahaleny rouškou ta-
jemství. Jeho vzpomínky sahají až do nejútlejšího dětství, vyprávějí 
o rodičích i širší rodině, o školních letech, o kamarádech i osobních 
zálibách, k nimž patřilo už v klukovských letech zejména malování. Je 
ve své inventuře osudu sebekritický i mimořádně upřímný, především 
v závěrečných kapitolách, v nichž popisuje těžké období zápasu se 
zákeřnou chorobou.
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GYMNÁZIUM BLOVICE

Zprávy ze školství

ČERVEN VE ZNAMENÍ VÝLETŮ
Školní rok 2020/2021 nám nedovolil uspořádat mnoho našich tradičních 
akcí – maturitní plesy, křtění 1. ročníků, sportovní turnaje, školní aka-
demii, lyžařské a sportovní kurzy atd. Velký otazník visel i nad školními 
výlety. Všichni jsme ale cítili, že společných zážitků je nyní potřeba více 
než kdykoliv předtím. Jakmile tedy bylo jasné, že výlety mají zelenou, 
začalo jejich plánování. Možnosti byly omezené, řadu výletů navíc na-
rušil i neustávající déšť, ale mohli jsme být spolu, a to pro nás bylo to 
nejdůležitější. A kam nás vítr zavál?
Primáni vyrazili na turistický pochod do Spáleného Poříčí, kde navští-
vili záchrannou stanici živočichů a v domě dětí pro ně byla připravena 
i keramická dílna pod vedením paní Pavlíny Tymlové. Sekunda se vy-
dala na Kupeckou stezku do Starého Plzence a neunikla jí ani zajímavá 
exkurze do Muzea na demarkační linii v Rokycanech. Kvarta navštívila 
zoo v Plasích a vyzvala zde na souboj v minigolfu i paní učitelky. Kvintáni 
jeli na literárně-historickou procházku do Plzně, kde navštívili aktuální 
výstavu Západočeské galerie ,,Já a oni. Jedinec a společenství v umě-
ní 19. století", jež byla doplněna pracovní dílnou, a stihli ještě navštívit  
knihovnu Západočeského muzea, kde si vyslechli přednášku o starých 
tiscích. Navzdory počasí se v dalších dnech ještě vydali na Mariinu vy-
hlídku a stejně jako dalších několik tříd zakončili poklidný výlet tradičním 
táborákem. Sexta vyjela do Strakonic, kde navštívili tamější hrad a pivo-
var. Na stejné místo měl o několik dní později namířeno i 1. ročník, ale 
počasí tento plán překazilo. O svůj výlet ale prváci nepřišli a jejich kroky 
nakonec směřovaly do areálu tábora Přebudov. 2. ročník navštívil známé 
poutní místo v obci Svatý Jan pod Skalou. Septima a 3. ročník vyjely do 
našeho hlavního města, kde jim naši učitelé angličtiny připravili pestrý 
program, který byl vedený jak jinak než v angličtině. 
Všechny výlety jsme si velmi užili, odnesli jsme si z nich řadu společných 
zážitků, vtipných historek a především naději, že se vše brzy vrátí do 
starých kolejí. 

1. ročník

Sekunda

Kvarta

Kvinta

SextaPrima
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SVATBA TŘÍDY PRIMY 29. 6. 2021
Tento den začal pro snoubence z primy Adélu 
Šlajsovou a Lukáše Marka stejně jako který-
koliv z dnů předchozích. Chystalo se ale něco 
zvláštního, neobvyklého. Když přišli naši snou-
benci do třídy, vypadalo to tam jako na zám-
ku: balónky, květiny, ozdoby a velká spousta 
dobrot. To všechno zorganizovala naše paní 
učitelka Milena Durasová – a my jí za to také 
všichni moc děkujeme. V 9 hodin začínal sva-
tební obřad na zámku Hradiště. Oddávajícím 
byl místostarosta města pan Ing. Michal Ho-
dek a nechyběla ani matrikářka paní Bc. Hana 
Brejchová. Oba dva byli moc milí a moc hodní 
na malinko rozpačité snoubence. 
Obřad proběhl přesně tak, jak to ukládá zákon. 
Ženich a nevěsta si řekli své ANO, poté násle-
doval první manželský polibek. Před zámkem 
nevěsta házela květinou, ani nevíme, jestli se 
některé dívce podařilo kytici chytit. 
Pak jsme šli v průvodu zpět do školy. Podle 
starého zvyku ženich přenesl nevěstu přes 
práh, následovalo i rozbíjení talíře a úklid stře-
pů pro štěstí. Ve třídě se rozjela veliká hostina, 
následoval tanec novomanželů a postupně 
se k nim přidali všichni svatebčané. Poté hráli 

novomanželé hry, podle nichž se dalo usoudit, 
jak se navzájem dobře znají. 
Bohužel každá legrace jednou končí a muselo 
se jít uklízet a zamést za sebou stopy. Mys-
lím, že za celou třídu mohu poděkovat našim 
rodičům nejen za výborné pohoštění, ale i za 

pomoc při organizaci celé této báječné akce. 
A také chci rodičům právě teď poděkovat za 
podporu v dlouhé distanční výuce, jinak bych 
to už v tomto školním roce nestihla.

Alžběta Sochorová, prima

ZŠ BLOVICE

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Vážení čtenáři,
dnes se k Vám poprvé obracím z pozice 
ředitelky ZŠ Blovice. 
Základní škola v Blovicích je škola s dlou-
hou tradicí. Za svoji existenci si vybudovala 
významnou pozici v obci. Image školy však 
nedělá jen historie, ale především její sou-
časnost. Moderní vybavení, žáci se zájmem 
o vzdělávání, ochotní pedagogové s cílem 
zvyšovat svou odbornou kvalitu, školní 
vzdělávací program reagující na aktuální 
trendy a potřeby ve společnosti. To vše 
dělá školu mladou a přitažlivou. Posláním 
školy do dalších let je rozvoj a postupný 
přechod tradiční školy ke škole moderního 
typu užívající nové metody a formy práce. 
Ke škole, která poskytuje všem svým žá-
kům základní vzdělávání, připravuje žáky 
pro další studium i pro život a zajišťuje je-
jich osobnostní růst. 
Abychom mohli toto poslání naplňovat je 
nutné začít se změnami. Pro zkvalitnění 
výuky jsme se rozhodli pro menší kolektivy 
žáků v některých třídách a skupinách při 
výuce cizích jazyků. Bylo nutné tedy navý-
šit personální obsazení v řadách pedagogů 
i asistentů pedagoga. Výběrové řízení pro-
bíhalo od konce května do poloviny srpna. 
Od září do naší školy nastoupí pět nových 
pedagogů a dvě asistentky pedagoga. 
V rozvoji čtenářské gramotnosti pomůže 
žákům i nově zbudovaná knihovna, která 
bude postupně rozšiřována o další nové 
knihy. Žáci sedmých ročníků se zúčastní 
školy v přírodě v rámci rozvoje environmen-
tální výchovy. Po dvou letech, které byly 
zasaženy distanční výukou, bude žákům 
v tomto školním roce nabídnuto doučování 
z předmětů – matematika, český a anglický 

jazyk. Podařilo se nám získat dotaci, která 
umožní otevřít zájmové kluby a zrealizovat 
projekty ve výuce i projekty mimo školu. 
Další zásadní změna nás čeká v revizi na-
šeho školního vzdělávacího programu, kte-
rá se bude týkat nejen oblasti informatiky. 
Vybudováním sborovny a poradenského 
centra 1. stupně ZŠ se snažíme o zlepšení 
pracovních podmínek i pracovního prostře-
dí vyučujícím. 
1. září zahájíme nový školní rok s hygie-
nickými opatřeními – screeningovým tes-
továním, zvýšenou desinfekcí, ochrannými 
prostředky dýchacích cest ve společných 
prostorách školy. Nicméně výuka bude pro-
bíhat s co nejmenšími omezeními.

Jistě jste také zaznamenali personální 
změny ve vedení základní školy. Do funkce 
zástupkyně ředitelky nastoupily kolegyně 
Mgr. Lenka Weberová a Mgr. Petra Sýko-
rová. 
Škola má vždy téměř neomezené hranice 
a možnosti svého vlastního rozvoje v uči-
telích i žácích. Jsem proto ráda, že mám 
kolegyně a kolegy, na které se mohu spo-
lehnout. Společným úsilím nepochybně 
zvládneme veškeré nástrahy a případné 
komplikace, které se mohou objevit. Přej-
me si všichni jen to nejlepší do budoucna.

Mgr. Dagmar Hrubá,
ředitelka ZŠ Blovice
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INFORMACE Z DDM BLOVICE

JUDO – EVROPSKÝ TURNAJ JUNIORŮ PRAHA 
PRAGUE JUNIOR EUROPEAN CUP 17–18. 7. 2021
Účast nejlepších juniorů ze všech států Evropy část zemí Ameriky a Asie
V hmotnostní kategorii do 81 kg (50 juniorů) se pral Maxim GALIN (širší 
reprezentace ČR) v 1. kole se Slovincem Mihou Rudolfem. V postoji byl 
lepší (na snímku v bílém kimonu), dokázal soupeře v tomto okamžiku 
hodit, chybělo málo a mohl zvítězit na ypon. V průběhu dalšího boje ale 
udělal chybu a soupeř Maxe udržel. Bylo to jeho první utkání v kategorii
juniorů. V srpnu jej čeká mezinárodní turnaj v Bánské Bystrici a republi-
kové soustředění v červenci a srpnu.
Další naši žáci a dorostenci jsou nebo budou o prázdninách na republi-
kových srazech (Havlíček F., Hodek P., Karas V., Javůrek Š., Javůrek J.)

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR JUDA, DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE BLOVICE
2.–6. 8. 2021
Tábora se zúčastnilo 24 mladých judistů, starší byli na soustředěních 
a soutěžích po České republice. Pod vedením trenérů Jaroslava Kopala, 
Magdy Šatrové, Filipa Vaníka a F. Vlčnovského trénovali nejenom chvaty, 
ale také další sportovní přípravu a různé hry v areálu Sokolovny. O dob-
rou pohodu se starala paní Rybáková, která připravovala chutné svačiny 
a na obědy jsme docházeli do Panského domu. I tam všem velmi chut-
nalo a ještě si přidávali. A bylo to znát na sportovní přípravě, většina dětí 
zvládla zkoušky na vyšší kyu a poslední den se soutěžilo ve družstvech. 
Poprali se všichni na tatami o nejlepší umístění v jednotlivcích.
Na závěr tábora byly rozdány diplomy a malé pozornosti těm nejmenším.

MEZINÁRODNÍ TURNAJ DOROSTENCŮ  HRANICE 7.8.2021
3. místo Maxim GALIN         81 kg

Za judo Blovice F. Vlčnovský

RYCHLÉ INFO Z DDM BLOVICE – KROUŽKY
Vážení rodiče milé děti,
protože vám nedokážeme nyní dát aktuální informaci k průběhu 
a rozvrhu kroužků, prosíme Vás ještě o malé strpení. Vše máme 
připravené, ale zatím čekáme na rozhodnutí Ministerstva škol-
ství, Ministerstva zdravotnictví ČR, popřípadě Krajské hygienické 
stanice v Plzni, kteří mají nastavit podmínky pro mimoškolní čin-
nost. Prosíme proto, sledujte naše webové stránky popřípadě si 
můžete v posledním týdnu (od 1. 9.) vyzvednout nabídku kroužků 
v DDM. Doufáme, že vše bude fungovat bez radikálních omezení 
činnosti, popřípadě za dodržení některých rozumných epidemio-
logických opatření. Nyní proběhlo bez problémů 12 letních tá-
borů, dokončujeme poslední dva příměstské tábory a určitě se 
těšíme na další práci s dětmi.

Za DDM Blovice 
Ing. B. Šroubková

Republikové soustředění dorostenců a juniorů
v Hranici na Moravě (srpen). Zleva vedle trenéra F. Havlíček, 

největší v modrém kimonu M. Galin. Klečící druhý zleva v bílém P. Hodek
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HASIČSKÝ SBOR BLOVICE
BLOVIČTÍ HASIČI PŘI LETNÍCH 
KALAMITÁCH
V dnech 29.–30. 6. 2021 a 7.–10. 7. 2021 se 
prohnaly blovickem silné bouřky, které zapří-
činily velké množství popadaných, zlomených 
či vyvrácených stromů a několik vytopených 
domů. Při obou kalamitách byla okamžitě 
povolána naše jednotka k likvidacím jejich 
následků. Nepřetržitě jsme pracovali po celou 
noc a následující dny na tom, abychom co nej-
více zajistili odklizení následků těchto bouří. 
Celkem se zúčastnilo 17 členů jednotky. Od-
pracovali jsme 340 osobohodin, na výjezdech 
jsme strávili v součtu 48 hodin. V první vlně 
jsme zasahovali ve třech družstvech. Prová-
děli jsme likvidace padlých stromů a čerpání 
vody, hlavně ze sklepů. Pracovali jsme nejen 
v katastru našeho města, ale využití jsme byli 
i v ostatních obcí, konkrétně Zdemyslice, Seč, 
Chocenická Lhota, Ždírec. Během likvidačních 
prací jsme byli odvoláni i k jedné dopravní ne-
hodě. Spolupracovali jsme s HZS PS Nepo-
muk. Výšková technika byla povolána z HZS  
Přeštice a Plzeň-Slovany. Byli jsme v pravidel-
ném kontaktu s vedením města, abychom ko-
ordinovali společný postup prací. Samozřejmě 
se nám nepodařilo zlikvidovat všechny popa-
dané stromy, především v osadě Kamensko, 
kde likvidace vzrostlých stromů je nad naše 
možnosti a je k jejich odstranění potřeba těžká 
technika. Rádi bychom poděkovali dobrovolní-
kovi Petru Školovi a pánům Václavům Kašpa-
rovým a Václavu Skřivanovi za poskytnutí 
techniky při likvidaci následků bouřek.

Hasiči Blovice

LETNÍ KEMP MLADÝCH HASIČŮ
V týdnu od 9. do 13. srpna 2021 uspořádal Sbor 
dobrovolných hasičů v Blovicích ve spolupráci 
s Českou radou dětí a mládeže, Ministerstvem 
školství, mládeže a tělovýchovy a Městem 
Blovice Letní kemp nejen pro Mladé hasiče. 
Celkem se kempu zúčastnilo 21 dětí do 15 let. 
Celý kemp probíhal formou příměstského tábo-
ra a hlavní základnou byla hasičská zbrojnice 
v Blovicích. Během celého týdne se dětem vě-
novali nejen naši členové, ale i pár dobrovolní-
ků z našich přátel. Program na celý týden měly 
děti opravdu pestrý. Pondělí bylo zaměřeno na 

sport, sportovní a retro hry. V úterý jsme na-
vštívili stanici Hasičského záchranného sboru 
podniku Správy železnic v Plzni, kde nám byla 
představena nejen technika, ale i činnost této 
stanice. Úterní odpoledne patřilo zdravovědě. 
Přednášku s praktickými ukázkami a následu-
jící diskuzi s dětmi vedl náš člen a záchranář 
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Josef Synáč, který zároveň přivezl ukázat 
jedno z výjezdových vozidel Zdravotnické zá-
chranné služby. Ve středu proběhla přednáška 
o požárech v domácnostech a druzích ručních 
hasicích přístrojů. Následovala i praktická 
ukázka hašení s různými typy hasičáků, kte-
ré si mohly děti vyzkoušet. Pak přišly na řadu 
komentované ukázky dvou dopravních nehod, 
kdy jsme předváděli činnost u tohoto typu 
události. Ten byl následně vyproštěn pomocí 
zvedacích vaků. Druhá ukázka byla nehoda 
a vyproštění řidičky přímo z vozidla, zde byl 
předveden postup vyproštění pomocí hyd-
raulického vyprošťovacího zařízení. Násled-
ně po ukázce si mohli i naši účastníci kempu 
vyzkoušet, jaké to je používat toto zařízení. Ve 
čtvrtek ráno jsme vyrazili na celodenní výlet na 
přehradu Hracholusky, kam jsme si vezli i náš 
zásahový člun. Na tento výlet se k nám připojili 
i Mladí hasiči z SDH Střížovice. Během celého 
dne jsme stráveného u vody nechyběly ukázky 
činnosti práce na vodě a nezbytné koupání. 
Největšímu zájmu se však těšily tři zapůjče-
né paddleboardy, na kterých se mohly děti 
opravdu vyřádit. Po večerním návratu na zbroj-
nici čekala na děti ještě stezka odvahy kolem 
rybníka Poplužák. Někteří tento úkol splnily 
více, někteří bohužel méně. Poté následovalo 
opékání vuřtů a přespání na hasičské zbrojnici. 
V pátek po vydatné snídani nás navštívil pan 
Řehka, sokolník se svými okřídlenými svě-
řenci. Po jeho přednášce a následné ukázce 
výcviku nás čekalo už jen vyhodnocení a roz-
loučení se všemi účastníky kempu. Věříme, že 
si kemp děti užily a již plánujeme další setkání 
v příštím roce.

MLADÍ HASIČI USPĚLI V CELOREPUBLIKOVÉ SOUTĚŽI
I přesto, že se většina všech možných soutěží během koronavirové pan-
demie zrušila, naši Mladí hasiči nezaháleli a zúčastnili se literárně-vý-
tvarné soutěže Požární ochrana očima dětí a mládeže. Této soutěže se 
zúčastnilo celkem pět blovických hasičátek.
V okresním kole mezi sebou soutěžilo 90 dětí. SDH Blovice braly hned 
čtyři první místa. V literární kategorii L1 Tereza Korbelová a ve výtvar-
ných kategoriích ZŠ1 Petr Korbel, v kategorii ZŠ2 zase Tereza Korbelová 
a v kategorii ZŠ4 Kristýna Vaněčková. K tomu je doplnil druhým místem 
v kategorii ZŠ1 Filip Knot.
Krajské kolo soutěže, jež čítalo 300 soutěžících se vyhlašovalo 30. 6. na 
Krajském úřadě v Plzni. I zde jsme byli úspěšní. V literární sekci získala 
Tereza Korbelová druhé místo a ve výtvarné bral první místo Petr Kor-
bel, druhé Tereza Korbelová a třetí Kristýna Vaněčková, vždy ve svých 
kategoriích. 
Blovičtí nezapadli ani v republikovém kole, které se vyhlašovalo na 
zámku v Přibyslavi, kde sídlí hasičské muzeum. V kategorii ZŠ1 se stal 
celorepublikovým vítězem náš Petr Korbel. Třetí v kategorii ZŠ2 skončila 
jeho sestra Tereza Korbelová. Děkujeme všem zúčastněným za repre-
zentaci nejen našeho sboru, ale i města.

2. ROČNÍK HASIČSKÉ SMEČE V NOHEJBALE

První srpnovou neděli proběhl na hřišti v areálu TJ Sokol Blovice 2. ročník 
hasičské smeče v nohejbale. Jednalo se o amatérský turnaj v trojkovém 
nohejbale pořádaném Sborem dobrovolných hasičů v Blovicích. První 
ročník tohoto turnaje proběhl v roce 2000, tedy před jednadvaceti lety. 
Jelikož se celý turnaj povedl, provázela ho přátelská atmosféra a zpětná 
vazba byla více než pozitivní, rozhodli jsme se, že na další ročník nebu-
deme čekat dalších jednadvacet let, ale uspořádáme ho hned příští rok 
v podobném termínu i duchu. Celého turnaje se zúčastnilo celkem deset 
týmů, složených většinou z místních fandů nohejbalu. Náš sbor repre-
zentovaly hned dva týmy. Vítězem turnaje se stal tým HoŠiNě, druhé 
místo obsadil tým copatutoje, třetí skončili V3 a čtvrtou bramborovou 
pozici vybojovala Fantistická 4. Rádi bychom poděkovali všem zúčast-
něným a hlavně sponzorům, bez kterých by nemohl turnaj proběhnout, 
konkrétně: Střechy Bergl s.r.o., Baštírna Vlčtejn, Z&S Izolace, Pavel Ško-
la zámečnictví a Petr Škola s.r.o.

Hasiči Blovice
Petr a Tereza Korbelovi na vyhlášení soutěže v Přibyslavi
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TJ Sokol Blovice
NATÁČENÍ UPOUTÁVKY NA SOKOLGYM 2022
V sobotu 19. června 2021 se deset členů sokolské všestrannosti zú-
častnilo natáčení krokovky – upoutávky na Sokolgym 2022. 
Sokolgym je mezisletová akce pořádaná ČOS ve spolupráci s or-
ganizujícími župami. Cílem této akce je představit Sokol jako živou 
a otevřenou organizaci, která zvládá naplňovat a uplatňovat ideály 
svých zakladatelů i v současné době. V rámci dlouhodobé koncepce 
ČOS s výhledem až do roku 2030 je vést Čechy k pohybu a společné  
aktivitě. 
Projekt Sokolgymu vznikl v roce 1996, kdy se ještě konal pod názvem 
1. Sokolská gymnaestráda. Cílem bylo přinést do českého sportovní-
ho prostředí zkušenosti a novinky inspirované zahraničními festivaly, 
především Světovými gymnaestrádami. Autorem této myšlenky byl 
tehdejší náčelník ČOS Vratislav Svatoň. 
2. ročník se konal v roce 2001 už pod názvem Sokolgym a tento název 
nese akce dodnes. Poslední Sokolgym se konal v roce 2015 a další 
měl proběhnout letos v květnu a červnu ve čtyřech vybraných měs-
tech. Bohužel probíhající pandemie koronaviru znemožnila nácviky 
hromadných skladeb a tím pádem samotné uspořádání akce. V příštím 
roce už bude snad vše v pořádku a Sokolgym bude moc bez problémů 
proběhnout. Program zůstává stejný. Bude se konat ve čtyřech měs-
tech – Plzni, Ostravě, Pardubicích a Brně. V době konání Sokolgymu 
se bude každé z pořádajících měst označovat jako Sokolské město. 

Sérii akcí odstartuje právě Plzeň. Původně se zamýšlelo spojit akci 
s programem Slavností svobody, aby Sokolové z celé republiky, kteří 
se k nám sjedou, mohli zažít i tuto ojedinělou a ryze plzeňskou akci. 
Tak to mělo být v letošním roce. Bohužel na rok 2022 byl již obsazený 
termín v hale Lokomotivy, kde budou probíhat vystoupení hromadných 
skladeb, proto se bude akce konat až 14.–15. května 2022. Doprovod-
ný program bude situovaný do Chvojkových Lomů, které jsou nedaleko 
haly, je zde stálé pódium, hlediště a i okolní park je vhodný pro spoustu 
sportovních aktivit. Zde budou probíhat hlavně pódiová a kulturní vy-
stoupení.
Odbor sokolské všestrannosti TJ Sokol Blovice se Sokolgymu rozhod-
ně zúčastní, máme v plánu nacvičovat 3 až 4 skladby.
Výše zmíněná krokovka, která se natáčela nejen v Plzni, ale ve stej-
ný den i v dalších třech Sokolských městech – Ostravě, Pardubicích 
a Brně, bude sloužit jako upoutávka právě na Sokolgym 2022. U nás 
se natáčela ve venkovních prostorách pivovaru – na nádvoří u brány 
a u fontánek. Celkem se zúčastnilo 57 cvičenců ve všech věkových 
kategoriích z Blovic, Horní Břízy, Křimic, Plzně 3, Spořilova, Valchy, 
Koterova a Třemošné. Spot poběží jako pozvánka do Sokolských měst 
na Sokolgym v České televizi. 

Za TJ Sokol Blovice 
V. Cuplová

POZVÁNKA NA SOKOL SPOLU V POHYBU 2021
Sokol spolu v pohybu je projekt ČOS, který se sna-
ží propojovat lidi všech věkových kategorií pomocí 
pohybových aktivit napříč celou Českou republikou. 
Sokol spolu v pohybuje součástí Evropského týdne 
sportu, který nese motto #BeActive, což je iniciativa 
Evropské komise na podporu sportu a pohybové aktivity v celé 
Evropě. Významnou součástí Evropského týdne sportu, a tedy 
i projektu Sokol spolu v pohybu, je také #BeActiveNight. Ten se 
uskuteční v celé Evropě v sobotu 25. 9. 2021 večer.
Téma letošního ročníku #BeActive Sokol spolu v pohybu je zamě-
řeno na prezentaci disciplín Sokolského odznaku zdatnosti (SOZ)
pro žactvo. Při jejich plnění se bude posuzovat úroveň pohybo-
vých schopností a dovedností žactva. Pro tento ročník #BeActive 
Night je na sobotu 25. 9. připravena i akce na večerní překonání 
co nejdelší vzdálenosti libovolnou formou – např. běh, pochod, 
orientační závod nebo pohádkový les. Noční běh (pochod) bude 
probíhat jako soutěž mezi TJ o překonání co nejdelší vzdálenosti. 
Mohou se zúčastnit nejen členové Sokola, ale i veřejnost. Cel-
kový výsledek za TJ se stanoví tak, že se dohromady spočítají 
kilometry zdolané každým účastníkem akce. 

Projektu #BeActive Sokol spolu v pohybu a #BeActive 
Night se v roce 2020 zúčastnilo 12 946 účastníků, 
pořadatelé počítají letos ještě s větší účastí.
Naše jednota se do projektu zapojuje pravidelně. 
V loňském roce se u nás bohužel kvůli nepříznivé-

mu počasí a pandemické situaci naplánovaná a připravená akce 
nekonala. Letos se moc těšíme, že se akce uskuteční. 
Sokol spolu v pohybu se bude konat v areálu sokolovny v sobotu 
25. září 2021. Pro veřejnost budou otevřena sportoviště a bude 
připravený bohatý sportovní program s překvapením, netradiční-
mi sporty a soutěžemi. V odpoledních hodinách chystáme trasu 
pro běžce a chodce v rámci #BeActiveNight. Zároveň spolupra-
cujeme i na přípravě Pohádkového lesa pro děti.
V příštím čísle BN, na stránkách města Blovice a Sokola Blovice 
bude program upřesněn i o časy jednotlivých akcí.
Už teď se těšíme na co největší účast.

Za TJ Sokol Blovice
V. Cuplová
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NOC SOKOLOVEN 2021
V pátek 25. června 2021 uspořádal odbor sokolské všestrannosti pro 
svoje členy už počtvrté Noc sokoloven. Jedná se o projekt ČOS, kdy 
se mohou v rámci doprovodného programu otevřít pro veřejnost soko-
lovny s komentovanými prohlídkami, výstavami, sportovními akcemi 
nebo s přespáváním v sokolovnách. 
Přespání v sokolovně jsme letos nerealizovali, ale uspořádali jsme 
společné posezení u táboráku pro všechny členy všestrannosti, kteří 
se pravidelně zapojují do přípravy a organizace sokolských akcí a akti-
vit. Touto cestou jsme jim kromě příjemně stráveného podvečera chtěli 
vyjádřit svoje poděkování za jejich práci a ochotu věnovat Sokolu svůj 
volný čas. 
Každá Noc sokoloven má vyhlášené svoje téma. Tím letošním byly 
živé pyramidy. Protože vytvořit pravou a nefalšovanou lidskou pyrami-
du je věc náročná (především po fyzické stránce) a na její tvorbě se 
nemůže podílet každý, vytvořili jsme zcela originální živou pyramidu, 
do které se mohli zapojit všichni bez ohledu na věk nebo kondici. 
Tato akce byla zároveň poslední akcí do prázdnin. Po nich se opět 
sejdeme při přípravách vystoupení na Městské slavnosti, jejichž část 
se bude v sobotu 11. září opět konat v sokolovně. A pak už začneme 
s přípravou akce Sokol spolu v pohybu, která se uskuteční v sobotu 
25. září, zahájíme nácviky na Sokolgym 2022 a pravidelné cvičení. 
Snad už nám nic nezhatí naše plány a všechny zamýšlené akce se 
budou moct konat v plném rozsahu.

ŠLÁPOTA VYRAZILA NA VÝLET NA ŠUMAVU
V sobotu 7. července 2021 vyrazilo 16 turistů a turistek z blovické 
všestrannosti na výlet na Šumavu. Čekala je poměrně dlouhá, ale 
velice zajímavá trasa, při které nachodili celkem 16 km. První zastáv-
kou byl hrad Kašperk. Po prohlídce hradu následovalo malé občerst-
vení a cesta pokračovala dál na slatě. Z nich si turisté zajeli na oběd 
na Kvildu. Po obědě je čekal dřevěný most a hlavně Antýgl, odkud se 
šli podívat na Turnerovu chatu a na Čeňkovu pilu. 
Výlet se velmi vydařil a jistě není v tomto roce poslední, na který 
blovičtí turisté vyrazí.

ŠLÁPOTA VYRAZILA PODRUHÉ NA ŠUMAVU
V sobotu 7. srpna 2021 vyrazila další skupina turistů a turistek 
z blovické všestrannosti na pěší túru na Šumavu. Tentokrát je 
čekal úsek dlouhý 12 kilometrů. Výlet začínal na Srní. Cestou na 
Modravu vedla trasa podél Chynicko-tetovského kanálu. Během 
pochodu se turisté zastavili i u pozůstatků Hauswaldské kaple. 
Výletu opět přálo i počasí a velmi se vydařil.

Za TJ Sokol Blovice V. Cuplová
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VZPOMÍNKA NA PANA UČITELE JANA PODUŠKU
11. září 2021 uplyne 100 let od narození našeho táty a dědečka Jana 
Podušky, učitele  blovické školy.
Po vystudování na učitele celý svůj život věnoval právě výchově mladé 
generace. Že to učitelé neměli vždy lehké, připomeneme na milnících 
jeho učitelské pouti.
Po studiích byl společně s dalšími z ročníku 1921 nasazen za 2. světové 
války na nucené práce do Německa. V roce 1945 mohl konečně začít na-
plňovat učitelské poslání ve škole v Chocenicích. Období 1945 až 1948 
prožíval jako nejlepší z celé učitelské dráhy. Mohl svobodně učit podle 
své vůle a svědomí. Nové období po roce 1948 ho hodně trápilo. Nejdří-
ve propustili noví vládci jeho tátu , také Jana Podušku a učitele z funkce 
ředitele blovické školy pro údajně nevhodné postoje po komunistickém 
puči v únoru 1948. Pak nastala doba, kdy většina učitelů musela vy-
chovávat děti v rozporu se svým posláním a přesvědčením. Vzpomínal, 
jak se musely přednášet pokřivené dějiny, vyzdvihovat zásluhy Gottwal-
da a Stalina. Po roce 1956 pak zase přednášet o kultu osobnosti obou 
jmenovaných, že vlastně nebyli tak dobří a že mají na svědomí mnohá 
zvěrstva, což většina národa dávno věděla. V Blovicích se věnoval kultu-
ře, typické pro něho i ve škole byla hra na housle. Pro učitelské povolání 
svitla nová naděje až v roce 1968. Uvolnila se cenzura, naděje svobody 
a demokracie přišla i mezi učitele. Do škol se vrátili mnozí pedagogové, 
kteří po roce 1948 nesměli učit pro svůj původ nebo jiné názory a také pro 
náboženskou orientaci. Náš táta a dědeček Jan Poduška se stal v roce 
1967 dokonce ředitelem blovické školy. Ne však nadlouho. Přišel rok 
1969 a s ním tzv. normalizace. Z funkce ředitele byl odvolán a dokonce 

ze školy propuštěn. Zařadil se tak 
mezi velké množství pedagogů, 
které v té době komunistický režim 
zlikvidoval. Bohužel, na jeho odvo-
lání se podílela i část jeho kolegů. 
Ve svých skoro padesáti letech měl 
před sebou nejasnou pedagogic-
kou budoucnost. Místo nakonec 
získal ve Zvláštní škole v Blovicích, 
kde učil děti až do svého odchodu 
do důchodu v roce 1981. V roce 
1990 se stal prvním nekomunis-
tickým tajemníkem Městského ná-
rodního výboru v Blovicích. Velmi 
přivítal, že po dobách celoživotního 
temna a učitelského trápení se dožil  
pádu komunistů a nástupu dlouho 
očekávané svobody a demokracie. Zemřel po těžké nemoci v roce 1991 
ve svých sedmdesáti letech.
Na jeho učitelském putování při příležitosti 100 let od jeho narození uka-
zujeme, že učitelé v dobách minulých a také i dnes to neměli a nemají 
mnohdy lehké.
Vy, kteří jste pana učitele Podušku znali, který mnohé z nás učil, kteří 
jste ho měli rádi, věnujte jeho památce společně s naší rodinou tichou 
vzpomínku.

Rodina Poduškova

PODĚKOVÁNÍ PRACOVNÍKŮM ZZS VLČICE
Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych touto cestou poděkovala a oce-
nila práci záchranářů Zdravotní záchranné služby Plzeňského kraje, vý-
jezdní místo Vlčice.
V neděli 1. srpna mne postihla náhlá břišní příhoda s následným kolap-
sem celého organismu. Po zavolání záchranky tato přijela za 3 minuty.  
Mimořádně vlídný a odborný přístup záchranářů mi možná zachránil ži-
vot. Jak na místě v bytě, tak následně v sanitce ZZS. Lékař MUDr. Jiří 
Bartoň mne doprovodil až na následné pracoviště ve Fakultní nemocnici 
v Plzni. Věřím, že i všichni ostatní pracovníci Záchranné služby  Plzeň-
ského kraje mají k pacientovi stejný přístup.
Moc děkuji panu lékaři MUDr. Jiřímu Bartoňovi, zdravotní sestře paní 
Ivaně Krýdové, záchranáři panu Josefu Synáčovi a řidiči záchranného 
vozidla panu Lukáši Piterkovi.
Uvědomuji si, jak je pro nás všechny významné, že výjezdní místo ZZS 
máme právě doma v našem městě.
Po týdenním pobytu v nemocnici, kde měli zdravotníci stejně milý a vy-
soce odborný přístup, jsem se vrátila v dobré kondici domů.
Ještě jednou velký obdiv a velké poděkování.

Olga Podušková

VÝZNAMNÉ VÝROČÍ svého dlouholetého místopředsedy, předsedy, 
odborného instruktora, přítele Miloslava Pilze oslavili členové výbo-
ru blovických zahrádkářů na svém zvláštním zasedání 15. 7. 2021 na 
terase hotelu Panský dům v Blovicích. Svých krásných, snad to můžu 
prozradit, 80 let, dovršil př. Pilz vlastně už v loňském roce, ale kvůli čín-
skému koronaviru a všem zákazům jsme to mohli oslavit až letos. A bylo 
opravdu co slavit. Za svůj dosavadní aktivní život se př. Pilz stal, troufnu 
si říci, legendou mezi zahrádkáři, a to nejen blovickými, ale i v celém 
regionu. Svými radami, podloženými bohatými zkušenostmi i odbornou 
erudicí, přispěl každému, kdo měl zájem. Jako odborný instruktor ČZS 
přednášel o všech možných zahradnických tématech nejen v Blovicích 
a okolí, ale i na mnoha místech západočeské oblasti. Přispěl k propagaci 
činnosti zahrádkářského svazu a ke zvyšování odborné úrovně členů 
ČZS i ostatních zájemců o zahrádkaření. Obdržel řadu svazových vy-
znamenání, včetně nejvyšších. Je skvělé, že i v současnosti se Milan, 
jak bývá všeobecně oslovován, pravidelně účastní činnosti a vždy je 
ochotný poradit a diskutovat o všemožných pěstitelských problémech. 
Děkujeme a přejeme ještě hodně dalších aktivních let. Za výbor ZO ČZS Blovice Ing. Miloš Seidl

Ostatní

VZPOMÍNKY

Dne 23. července 2021 uplynulo již 10 let, kdy nás navždy opustil 
pan František Levý z Blovic. Kdo jste ho znali, věnujte mu tichou 
vzpomínku. 

Stále vzpomínají 
manželka Anna, 

syn František, dcera Martina 
a vnuk Libor s rodinami.

Dne 7. 8. 2021 uplynulo dlouhých 10 let od doby,   
kdy od nás navždy odešel pan Josef Amcirk.

Za vzpomínku 
děkuje rodina.
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JEDNO PŘÁNÍ MÁM – ZŮSTAT DOMA
Každý člověk potřebuje svého Anděla Strážného a nás je hned několik. 
Spousta lidí už o nás ví, mnoha z nich jsme již naši pomoc poskytli a ne-
jednou se stali Anděly, kteří zachránili život. 
Naše organizace nese symbolický název Anděl Strážný a pomáhá se-
niorům, dlouhodobě nemocným lidem, osobám se zdravotním postiže-
ním a jejich rodinám prostřednictvím mobilního monitorovacího zařízení 
s SOS tlačítkem. Toto zařízení zvané TIPEC (zkratka tísňové péče) je 
napojeno na dispečink, kde je náš odborný personál připraven poskyt-
nout klientům okamžitou pomoc 24 hodin denně, 365 dní v roce, ať už se 
jedná o nevolnost, náhlé zhoršení fyzického/psychického stavu či úraz.
Zařízení TIPEC pomáhá stovkám seniorů po celé České republice. 
Mimo jiné má v sobě zabudovaný detektor pádu a detektor pohybu, kte-
ré zalarmují naše dispečerky, pokud se klient delší dobu nehýbe nebo 
upadne. Dispečerky následně klientovi volají přímo na zařízení, zjišťují, 
v jaké situaci se klient nachází a v případě nutnosti kontaktují rodinné 
příslušníky, jiné kontaktní osoby či integrovaný záchranný systém.
Součástí naší služby je i připomínání léků, kontrola pitného režimu či tzv. 
Povídavá linka, kam si klienti mohou zavolat a popovídat si v případě, 
kdy se cítí osamělí či si chtějí zahrát třeba slovní fotbal nebo protrénovat 
paměť. Jednou z našich klientek je i bývalá paní učitelka, která našim 
dispečerkám velmi ráda předčítá knihy. Povídavá linka je tedy mnohdy  
plná oboustranně přínosných a příjemných chvil. 
Díky TIPCI jsou lidé schopni bez obav o své zdraví mnohem déle zůstat 
žít doma, ve svém přirozeném prostředí, kde mají vzpomínky, zázemí, 
klid ale především dobře známý DOMOV. 
Cílem Anděla Strážného je snížení zdravotních a bezpečnostních rizik, 
zprostředkování či poskytnutí pomoci v krizových situacích a oddálení 
odchodu do pobytových zařízení.

Pomáhejme spolu
Naše organizace potřebuje ročně ke své činnosti 20 milionů korun. Část 
pokryjí dotace, část dárci a část klienti. Tímto bychom rádi požádali i Vás 
o podporu, abychom naše služby mohli zdokonalovat. Číslo našeho 
transparentního účet je 19-4959994349/0800. Jakýkoliv dar je pomocí 
nejen nám, ale především lidem, kterým společně s Vámi dodáme pocit 
jistoty a bezpečí. 

Kontakt 
Anděl Strážný z.ú.
Fügnerovo náměstí 1808/3, 120 00 Praha 2
Email: poptavka@andelstrazny.eu
Bezplatná telefonní linka NONSTOP+420 800 603 030
www.andelstrazny.eu

KOMUNITNÍ PLÁNOVÁNÍ SOCIÁLNÍCH SLUŽEB NA BLOVICKU 
POKRAČUJE REALIZACÍ PRŮZKUMŮ
Červnové setkání řídící skupiny KPSS se zaměřilo na hlavní zjištěné 
problémy a nedostatky v sociální oblasti na Blovicku a navrhlo směr je-
jich řešení. Některá témata, jako např. zvýšení informovanosti o sociální 
práci a službách, nedostatečná nabídka volnočasových aktivit pro sobě-
stačné seniory a možnosti poskytnutí prostoru pro jejich setkávání nebo 
terénní poradenství a návazné služby pro osoby ohrožené sociálním vy-
loučením budou projednávány na dalších setkáváních u kulatých stolů.
Hlubší průzkumy se zaměří na dva okruhy. První průzkum bude cílit na 
možnosti zajištění volnočasových aktivit pro neorganizované děti a mlá-
dež a druhý na zmapování potřeb osob, které pečují o nesoběstačné-
ho člena rodiny, ať už seniora, dospělou osobu či dítě se zdravotním či 
mentálním postižením nebo kombinovaným postižením. Pokud patříte 
k těmto pečujícím osobám, máte možnost se do průzkumu zapojit.
Průzkum potřeb pečujících osob budou provádět tazatelé Centra pro 
komunitní práci západní Čechy a bude probíhat formou individuálních 
či skupinových rozhovorů (přibližně hodinových) osobně nebo online, 
v domácím či jiném prostředí, dle přání dotazovaného. 

Odměna za rozhovor dotazovanému činí 200 Kč. Všechny výstupy 
z rozhovorů budou anonymní, tedy není třeba mít obavy z uvádění 
a zveřejnění jmen osob.
V případě, že se budete chtít do průzkumu osobně zapojit a uskutečnit 
s námi rozhovor, kontaktujte prosím koordinátorku projektu KPSS na 
Blovicku, PhDr. Blanku Kohoutovou, e-mailem blanka.kohoutova@
cpkp.cz či telefonem 607 158 192. 
Rozhovory budou probíhat v období říjen až listopad 2021. 
Veškeré informace o projektu, dokumenty i kompletní zápisy z jednot-
livých setkání naleznete na https://www.blovice-mesto.cz/organiza-
ce-a-sluzby/socialni-sluzby/.

Děkujeme, že takto pomůžete rozvíjet sociální služby v místě, kde  
žijete.

PŘEDNÁŠKA O HISTORII OBCÍ VLČICE, STARÁ A NOVÁ HUŤ

Vážení občané, chataři, rodáci 
a příznivci obcí Vlčice, Stará a Nová Huť

 přijďte o posvícení zavzpomínat na naši historii!
Po přednášce promítání černobílých fotek. 

Dne 11. 9. 2021 přednese ve vlčické hospodě 
Vendula Hnojská od 15.00 hodin přednášku 

z historie zmíněných obcí. 

Záštitu nad akcí převzal Bc. Robert Zelenka, 
starosta města Blovice.

Přednáška se koná v souvislosti s připravovanou knihou 
o historii rodů a usedlostí v obcích Vlčice, Stará a Nová Huť. 

Kniha bude vydána v září roku 2022 
k 175. výročí vlčické kaple. 

Občerstvení zajištěno.
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MÁTE RÁDI LIDOVOU DECHOVKU?
Do Blovic dne 12. září 2021 od 13.30 do 17.00 hodin na parketu za 
Lidovým domem přijede zahrát jihočeská Šumavanka z Němčic u Ne-
tolic. 
Kapela Šumavanka je složená z 11 muzikantů v čele s kapelníkem Vác-
lavem Rožboudem, který hrával již dříve s Babouky. Po smrti staršího 
Václava Roužbouda, který odešel do muzikantského nebe v 63 letech. 
25. září 1998 syn Václav založil lidovou kapelu Šumavanku, která hraje 
a zpívá téměř stejně jako známí Babouci. Šumavanka vyhrává v Čes-
kém rozhlase České Budějovice v pořadu Písničky pro radost, ale také 
ji můžete slyšet na Českém rozhlase Plzeň v pořadech Muziky, muziky. 
Někteří posluchači říkají, že hrají či hráli Babouci, ale není tomu tak. Za 
kapelami jezdíme již mnoho let do jižních Čech, kde mají svou tradici, 
poutě, plesy, zábavy. Pořádané akce navštěvuje 150–250 milovníků 
obou kapel.
Šumavanky muzika a zpěv návštěvníky nezklame. Sólo klarinetů, kříd-
lovek, tenorů a sborový zpěv. Z informačních zdrojů mohu říci, že kul-
turní středisko plánuje na příští rok pozvat nejstarší jihočeskou kapelu 
Babouci. Ti, co mají rádi lidovou dechovku, se mají na co těšit. Dou-
fejme, že nám to epidemiologická situace dovolí. Více o Šumavance: 
www.sumavanka.cz

Za klub jihočeských dechovek Kodl Luboš

PODĚKOVÁNÍ FA GALAX BLOVICE
Dneska máme narozky… My a náš obchod… Otevírali jsme 12. srp-
na 1991 – pan Petr Úbl, Rady a já. Asi nikoho z nás nenapadlo, jak 
dlouho tu budeme. Už 30 let!

A to jen a jen díky Vám – našim zákazníčkům. Víme, že jste s bot-
kami od nás procestovali doslova celý svět, chodili do tanečních, 
promovali, ženili se a vdávaly a obouvali vaše ratolesti… Poznali 
jsme na půdě našeho obchodu spousty skvělých lidí a desítky přátel. 
Z celého Československa. Slyšeli jsme stovky veselých i smutných 
příběhů. Radovali jsme se s vámi z vašich nových životních etap, 
úspěchů a vítězství. A nás to nevýslovně těšilo a těší, protože… bez 
Vás bychom tu nebyli, bez Vás by to nedávalo smysl. Bez vás by-
chom tohle nedělali…
„Kluci“ už náš Galax opustili, ale já to řeknu i za ně!

Moc Vám všem děkujeme za nákupy, důvěru a přízeň.
A nám všem přeji krásné a zdravé časy!

Za firmu Galax 
Bobina Horvátová

SOUTĚŽ MLADÝ ZAHRÁDKÁŘ 2021
Soutěž pořádala dne 22. června v Domě dětí v Blovicích naše ZO ČZS. 
Mile nás překvapily děti, které i po dlouhé pauze, měly zájem. Zúčast-
nilo se 16 dětí ve starší kategorii a 12 v mladší kategorii. V teoretické 
části děti vyplňovaly testy z botaniky a pěstitelství. V praktické části ur-
čovaly semena, plevele, stromy, okrasné a pokojové květiny. Potěšila 
nás přítomnost pana Roberta Zelenky, starosty města. 
V kategorii mladších zvítězila Ludmila Karpíšková z Gymnázia Blovice, 
na 2. a 3. místě se umístili žáci ZŠ Blovice Adéla Sedláková a Petr 

Juráš ze 6. tříd. 1. místo ve starší kategorii získala Eliška Karpíšková 
z Gymnázia Blovice, 2. místo Filip Michálek ze ZŠ Blovice a 3. místo 
Simona Hladíková z Gymnázia Blovice. Všechny děti dostaly pohoště-
ní a pěkné ceny. Vítězové postupují do celorepublikové soutěže, která 
by se měla konat v říjnu v Praze. Držíme palce, aby soutěž pro naše 
děti dopadla dobře, ale aby se hlavně na podzim konala.

Za výbor ČZS 
Hana Menclová

L´OR special drinks s.r.o. 
Sídlo: Losiná 299, 332 04 Nezvěstice 
Výrobna: Prádlo 82, 335 01 Nepomuk 
IČO: 61171590 
 

Přijímáme ovoce na 
pěstitelské pálení 
Info na tel.: 777 300 659. 

      

 

KOMINICTVÍ FILIP
KOMPLEXNÍ KOMINICKÉ PRÁCE

Havlíčkova 204 / 355 61 Spálené Poříčí
tel.: +420 725 386 501 / e-mail: info@kominictvifilip.cz

www.kominictvifilip.cz
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VÝROČÍ – ZLATÁ SVATBA
Manželé Šampalíkovi oslaví 4. 9. 2021 
zlatou svatbu. Pro někoho může být těžké 
uvěřit, že láska může být tak silná. Ale Vy 
dva nám to už 50 let dokazujete.

Krásné výročí přejí 
dcery s rodinami.

PODĚKOVÁNÍ
Rodina Ovsíkova děkuje zahrádkářům 
a všem přátelům, kteří dne 23. 7. 2021 byli 
vyprovodit Václava Ovsíka na poslední ces-
tě životem.

Děkuji.
 manželka B. Ovsíková

HOUBY
Po delší době si můžeme opět povědět něco o houbách. První vlna růstu, zejména hřibovitých je 
prakticky za námi. A opravdu rostly dost. Hřiby pravé, hřiby kováře. Samozřejmě ne všude. Ale 
jak jsem psal v minulém čísle Blovických novin, jejich červivost byla poměrně značná. Občané si 
chodili určovat různé druhy. Například se jednalo o muchomůrky růžovky (masáky), čechratky čer-
nohuňaté, kotrče kadeřavé, hnědák Schweinitzův. Je zajímavé, že i když ne masově, se začínají 
objevovat lišky obecné. Velmi zajímavý nález učinila kolegyně Veronika Suková, která našla asi 
4 km od Blovic velmi pozoruhodnou houbu. Jednalo se o květnatce Arecheova. Tato nejedlá hou-
ba, připomínající vzdáleně chobotnici, je opravdu zvláštní. Naše mykologická společnost mapuje 
místa jejího výskytu v ČR. No a my jsme na prahu té hlavní houbařské sezóny. Přesto, že houba-
ření je něco moc krásného, musím upozornit na nebezpečí, které na nás může v přírodě čekat. 
Jsou to klíšťata. Jejich sezóna je rovněž v plném proudu. Tito broučci nám mohou připravit velmi 
ošklivé nemoci. A to je encefalitida (na kterou očkování existuje) nebo borelióza (na tu očkování 
není). Proto je nezbytné se po příchodu z hub důkladně prohlédnout (celé tělo). Nejsme-li očkovaní 
proti té encefalitidě, můžeme použít různé spreje, které proti klíšťatům působí. Mají sice poměrně 
velkou účinnost. Ale na 100 % ne. Vůbec nechci strašit. Ale jde o zdraví. Bezpečnost především. 
I při houbaření. Do té hlavní houbařské sezóny přeji Vám všem plné košíky hub (jedlých) a mnoho 
krásných zážitků z krásné přírody.

Váš Václav Červený, 
prezident MK Blovice

Odpadky do pytle,
vážení přátelé.
Hlavně ty láhve plastové, 
aby se z nich mohly udělat nové. 
Nauč se třídit,
správně vše vyhodit. 
Aby se to z recyklovalo, 
tady se žít dalo.
Je tu moře odpadků,
tak ať i dobrých skutků.
Ukliď si po sobě v přírodě,
Vždyť je to třídění v pohodě.
Směle do toho,
vždyť toho není mnoho. 
Každý odpad do popelnice,
to znamená pro planetu velice.

Veronika Suková

NICMÉNĚ
Toto slovo se v poslední době objevuje ne-
uvěřitelně často. Ve všech médiích. Přitom 
vůbec nic neřeší. Je to zřejmě moderní. 
Často jsem dělal rozhovory do různých no-
vin. I do televize. O houbách, samozřejmě. 
Prohlédl jsem všechny naše mykologic-
ké kroniky (od roku 1990). Nikde to slovo 
nebylo. A nikdy mi to slovo ani nenapadlo 
vyřknout. A překvapuje mne hlavně, že vy-
chází z úst lidí s tím nejvyšším vzděláním. 
Nedávno dokonce jedna paní mluvčí zvládla 
v jedné větě toto slovo říct 4×. Ne, nejsem 
žádný jazykozpytec, ale uvažte sami. Čeho 
je moc, toho je moc. 
Nicméně, s pozdravem

Václav Červený, 
Blovice

Vážená paní Kohoutová, dovolte mi reagovat 
na Vaše příspěvky s názvy Proč… a Ohlédnutí 
třetí, poslední, bych chtěla věnovat lidem, které 
vyšly v posledním vydání BN.
Vždy jsem měla, jako již dávno bývalá žákyně, 
ve velké úctě Základní školu v Blovicích, včet-
ně samozřejmě měnícího se pedagogického 
sboru. Ne se vším jsem souhlasila, ne vše mi 
přišlo správné, naopak jindy jsem měla pocit, 
že škola „žije“ nejrůznějšími projektovými dny, 
výlety a prací s dětmi jako takovou a byla jsem 
na školu patřičně hrdá. Po přečtení článků, ze 
kterých kapal jed, je mi ale zle. Lidsky zle. 
Samochválou čpějící text, kde vyzdvihujete 
své vůdčí schopnosti, hovoří spíše o opaku. 
Správný vůdce by neměl být zaujatý. Všechny 
ty Vendulky, Jarouškové a Haničky tak ostře 
kontrastují s D. Hrubou, budoucí ředitelkou, 
jak ji Vy nazýváte. A nepochybuji o tom, že ten 
kontrast byl Vaším záměrem. Že máte dobrou 
ruku na výběr spolupracovníků, je velmi ob-
divuhodné. Věta JEN  NICOTNÝ  VŮDCE  SE 
OBKLOPUJE LIDMI STEJNÉ ÚROVNĚ (užila 

jste ji v textu Proč…) je ale důkazem, že trpíte 
pocitem naprosté bezchybnosti a nepostrada-
telnosti, je vulgární a nechutná. Nebo jste tím 
nicotným vůdcem Vy?
Popíráte styly výchovy současných rodičů, 
vyjadřujete se k problematice transgender (ja-
kým právem?) a vyzdvihujete tradiční model 
rodiny (vážně je svobodná matka horší než 
vdaná?). Pokud jste takhle strojově, černobíle 
a nenávistně přistupovala k náročné ředitelské 
profesi, nezbývá si než oddychnout, že končí-
te. 
A pokud se tolik držíte starých pořádků, pa-
matujte na to, že učitelův projev by měl být 
vždy jazykově správný a vytříbený. Stylistická 
úroveň obou Vašich článků by neobstála ani 
u dnešních maturit…
Vážená paní Kohoutová, lidsky jste mě zkla-
mala. Doufám, že profesně jste si vedla lépe. 
Přeji Vám, aby se Vám dostalo tolik kýženého 
odpočinku. Škoda, že jste na něj neodešla 
s hlavou vztyčenou.

Jana Plachá, bývalá žákyně

UMĚNÍ ODEJÍT VČAS, NESCHOPNOST SLUŠNÉHO ROZLOUČENÍ 
ANEB OTEVŘENÝ DOPIS R. KOHOUTOVÉ
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PŘIJMEME BRIGÁDNÍKY 
DO VÝROBY 

na pozici 

OBSLUHA STROJŮ 
NA PRACOVIŠTI 

Starý Plzenec, Bezručova 389 

Pracovní doba dle domluvy,
možno i odpoledne.

Později práce na HPP není vyloučena. 

Zdeněk Suchý 
Strojní a elektrotechnická výroba 

Starý Plzenec, Bezručova 389, 
332 02 Starý Plzenec 
mobil: 602 161 939 

E-mail: suchyzd@seznam.cz 

VŠECHNY AKTUÁLNÍ POZICE NALEZNEŠ
NA NAŠICH STRÁNKÁCH

WWW.PROMINENTSYSTEMS.CZ/KARIERA/

K A R I E R A @ P R O M I N E N T . C O M  
+ 4 2 0  3 7 8  2 2 7  2 1 1  

NABÍZÍME ZAJÍMAVÉ ZAMĚSTNÁNÍ
V BLOVICÍCH

PŘIDEJ SE K NÁM

PRODEJ SLEPIČEK
Červený Hrádek  
prodává slepičky  
typu Tetra hnědá,  

Dominant všechny barvy, 
Green Shell – typu Araukana 
a Dark Shell – typu Maranska. 

Stáří 16–20 týdnů, 
cena 185–229 Kč/ ks

Prodej: 24. 9. a 21. 10. 2021
Blovice – u vlak. nádraží 

12.30 hod.
Výkup králičích kožek 

cena dle poptávky.
Info: Po–Pá 9.00–16.00 hod.,
Tel.: 601 576 270, 728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz
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www.uradprace.cz

Klientům nabízíme:
• Poradenství a zprostředkování zaměstnání • Rekvalifikační kurzy a vzdělávání • Úhradu cestovních nákladů 

souvisejících s účastí na aktivitách nebo nákladů na hlídání dětí 

Zaměstnavatelům nabízíme:
• Mobilní tým ÚP ČR na pracovišti • Příspěvek až 85 % nákladů na rekvalifikace nebo vzdělávání zaměstnanců 
• Až 100 % nákladů na mzdy zaměstnanců po dobu jejich účasti na vzdělávání • Příspěvek na mzdy nových 

zaměstnanců až 15 tis. Kč měsíčně po dobu až 9 měsíců
Obraťte se na nejbližší kontaktní pracoviště ÚP ČR. Zaměstnanci registrujte se na úřadu ještě před ztrátou zaměstnání 
jako ZÁJEMCI O ZAMĚSTNÁNÍ.  
Pro více informací a kontakty navštivte naše webové stránky, nebo pište na e-mail outplacement@uradprace.cz. 

OUTPLACEMENT

Obdrželi jste výpověď? Končí vám smlouva na dobu určitou nebo pracovní 
poměr dohodou? Hledáte nové zaměstnance nebo plánujete propouštění? 
Úřad práce ČR nabízí komplexní balíček aktivit pro propouštěné zaměstnance i pro zaměstnavatele.

Projekt Outplacement (OUT), reg. č. CZ.03.1.52/0.0/0.0/18_093/0017176.

Poradce pro cílovou skupinu Plzeň-jih: Jiřina Kohoutová, jirina.kohoutova@uradprace.cz, +420 950 147 471
Poradce pro zaměstnavatele Plzeň-jih: Mgr. Zuzana Málková, zuzana.malkova@uradprace.cz, +420 950 147 449
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Registrace od 13:00 do 15:00 hod. Měření výsledků pomocí čipové časomíry. 
Přihlašování online: www.unibrick.czSTARTOVNÉ ZDARMA

ZAKUSTE S NÁMI CHUŤ VÍTĚZSTVÍ!

1 550 m
Děti 11-14 let

1 000 m
Děti do 10 let

5 000 m
Dospělí

10 000 m
Dospělí

DĚTSKÉ ATRAKCE A BOHATÝ DOPROVODNÝ PROGRAM 

OBČERSTVENÍ Koz lov ická 418, 33501 Nepomuk   I   +420 37 1 592 200   I   prodej@unibr ick .cz   I   w w w.unibr ick .cz



39

K
V A L I T U

dle ser veru rychlost.c
z  GARANTUJEME

VOUCHER na 3 měsíce internetu 
zdarma pro Blovice a okolí

Kvalitní a rychlé připojení
HD WiFi router ZDARMA

Instalace ZDARMA

INTERNET
Až 145 TV kanálů, HD kvalita
Zpětné přehrání 7 dnů
Pro TV, PC, tablety a mobily

TELEVIZE+

250 Kč
90 Kč

www.u-n.cz 373 705 705
United Networks SE, Nepomucká 1232/215, 32600 Plzeň

Hledáme
Operátory
výroby
do Chlumčan

since 1883

Operátory
33.000 Kč

 5 týdnů dovolené

 13. plat
 37,5 hodin / týdně

   benefi ty od 15 900 / rok

Stabilní práce na kariera.rako.cz

tel.: 378 022 750
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Blovické noviny

Naše inzerce

PRONAJMU byt 3+1 v Nepomuku na Vinici 
v cihlovém domě. Tel.: 604 423 793.
PRODÁM 4 ks téměř nové (6 mm vzorek) 
zimní pneu s disky na Škoda Fabia – RIKEN 
165/70 R14 81T. Cena celkem 2 400 Kč. Tel.: 
602 189 197.
KOUPÍM starou lištovou sekačku mf70 (i roz-
bitou, opravím si jí) nebo bubnovou sekačku, 
ale jen s pojezdem (i nefunkční) či frézu, celý 
komplet. Tel.: 603 427 924.
KOUPÍM hoblovku srovnávačku se spodním 
protahem nejlépe kdr rojek, dále koupím ře-
tězovou dlabačku, truhlářský hoblík na 380 V. 
Mám zájem o malotraktor 4 × 4 tz4k14, nejlépe 
se sklápěcím vozíkem a kompresor větší orlík. 
Tel.: 603 427 924.
KOUPÍM na ŠKODU 100 zadní ramena v dob-
rém stavu. Tel.: 728 071 803.
KOUPÍME zahrádku v Blovicích. Telefon: 
605 180 970.
KOUPÍM frézu tera vari honda s nářadím 
nebo lštovou sekačku mf70 i horší stav. 
Dále koupím hoblovku s protahem kdr roje 
20–40 cm, tesařský hoblík na 380 V a te-
sařskou řetězovou dlabačku na 380 V. Tel.:  
703 680 317.
KOUPÍM kovářskou výheň, buď menší pol-
ní nebo větší, dále kovadlinu velkou i malou 
a nejlépe vše, co je třeba ke kovařině – kleště, 
kladiva, utinky, zápustky, probíjecí deska. Dále 
ještě bubnovou sekačku s pojezdem (otavu, 
blanici, perlu, dakr, robus, jikov, či jinou) a ně-
jakou motorku pionýra, simsona, babetu. Tel.: 
603 429 372.
KOUPÍM jakoukoliv Jawa, ČZ, MZ, PÁVek či 
Simson. Děkuji za nabídku. Tel.: 723 971 027.
Obec Seč PŘIJME pracovníka na dohodu 
o provedení práce, případně na zkrácený 
úvazek na letní údržbu veřejných prostranství. 
Jedná se o sečení trávy křovinořezem. Práce 
je vhodná pro muže. Bližší informace na tel.: 
724 974 696.
KOUPÍM zahradu či stavební pozemek v Blo-
vicích a okolí. Tel.: 774 022 366.

BEZPLATNÁ 
ŘÁDKOVÁ INZERTNÍ RUBRIKA

Zde můžete inzerovat prodej, koupi, 
darování, výměnu a další. Týká se in-
zerátů do velikosti 5 × 2 cm. Vaše 
nabídky můžete zaslat mailem: info@
ldblovice.cz, telefonem: 371 522 236, 
737 740 174 nebo je přijít zadat osobně. 
Řádkovou inzerci naleznete také on-
-line na našich webových stránkách 
www.lidovydumblovice.cz – vpravo 
dole na úvodní straně nebo v sekci 
Blovické noviny.


